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Най-голямата вреда, която Сглобката нанесе на държавата, е 
промяната на Конституцията. Задкулисието и паралелната държава 
се окопаха още по-дълбоко през нея, заявиха социалистите.

А

унГария 
е Готова
да ни пуСне
за ШенГен

вторът на “съвършеното блок-
че сапун” академик Денков тези 
дни блесна с литературно-психо-
логическа защита на разкапаното 
си управление. Преди заседанието 
на Мс вчера той се позова на со-
циологическо проучване за щасти-
ето на българския народ. според 
него две трети от българите са се 
чувствали по щастливи през 2023 
година и почитателят на индус-
триалните сапуни веднага отдаде 
това на самия себе си...

Представете си само - става 
отруденият българин, пуска си те-
левизора, вижда академик Денков 
и изведнъж разбира, че е щастлив 
и че държавата вече е потеглила 
по шестлентовата магистрала към 
блестящото бъдеще. 

Проблемът е, че Денков чете 
проучването точно както велзевул 
би чел някое евангелие. например 
- близо 60 на сто дават негативна 
оценка на страната си. техният дял 
обаче бил паднал. е, добре, зомби 
сектата харесва управлението, но 
това означава ли, че държавата 
плува в щастие като златна рибка 
в аквариум.

и още нещо. Процентът на оп-
тимистите е най-голям сред мла-
дите хора. нормално е. на тях 
тепърва им предстоят големите 
страсти в живота - семейство, ка-
риера, амбиции. 

когато младостта приключи 
обаче, песимизмът веднага за-
почва. което също е нормално. в 
момента, в който видиш одиозна 
фигура като Денков и вече не си 
твърде млад да махнеш с ръка и да 
се натряскаш, тогава как да не си 
песимист, а?

иСторията трябва 
да Се помни, 
не да Се пренапиСва 
и реже С флеКС

Парламентарната група 
на “БсП за България”  сигна-
лизира главния прокурор да 
направи проверка и да пред-
приеме необходимите дейст-
вия за търсене на наказател-
на отговорност на областния 
управител на софия вяра то-
дева и на всички длъжностни 

лица, които са били ангажи-
рани с варварското разруша-
ване на Паметника на съвет-
ската армия. Лидерът на БсП 
корнелия нинова настоя 
отговорните институции да 
възстановят паметника, за ко-
ето социалистите предлагат 2 
млн. лв. допълнителни сред-

ства в държавния бюджет. 
“като изхабиха толко-

ва пари да съсипват и ру-
шат държавно имущество, 
паметник на културата и 
паметта на народа ни, сега 
да възстановят всичко об-
ратно”, каза още корнелия 
нинова.

Междувременно стана 
ясно, че областният управи-
тел на софия вяра тодева ще 
обжалва решението на Адми-
нистративния съд в софия 
за спирането на демонтажа 
на Паметника на съветската 
армия.

Стоимен пеев:
музиКалната
Култура е чаСт
от образованието

въздухът в 
София е опаСно 
мръСен

Песимистично

Александър Симов

Стр. 2

в кадър

На игнажден ученици бяха първите полазници в община Гоце Делчев. Кметът владимир москов раздаде 
подаръци на децата и им благодари за уважението и за това, че спазват традицията. Той пожела новата 
година да бъде здрава, успешна и мирна за всички

Лидерът на социалистите Корнелия Нинова настоява 
отговорните институции да възстановят монумента

бСп дава на прокурор
демонтажа на паметника

парите Са 
най-предпочитаният 
Коледен подаръК

Стр. 6
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Парламентарната група 
на “БСП за България”  сигна-
лизира главния прокурор да 
направи проверка и да пред-
приеме необходимите дейст-
вия за търсене на наказателна 
отговорност на областния уп-
равител на София и на всички 
длъжностни лица, които са 
били ангажирани с варварско-
то разрушаване на Паметника 
на Съветската армия. Лиде-
рът на БСП корнелия Нинова 
припомни, че социалистите от 
първия ден са твърдели, че за 
това няма издадена  докумен-
тация, план за възстановяване 
и одобрено място за съхране-
ние на фигурите. “Нито един 

документ не им е в ред и това 
вече се доказа, както със ста-
новището на министерството 
на културата, така и с решени-
ето на съда”, подчерта Нино-
ва. По думите й оттук нататък 
на ход е прокуратурата и съда 
в търсене на наказателна отго-
ворност на тези, които нару-
шават закона.

Лидерът на БСП настоя 
още, че отговорните инсти-
туции трябва да възстановят 
паметника, за което социа-
листите предлагат 2 млн. лв. 
допълнителни средства в дър-
жавния бюджет. 

“като изхабиха толкова 
пари да съсипват и рушат дър-

жавно имущество, паметник 
на културата и паметта на на-
рода ни, сега да възстановят 
всичко обратно”, каза още 
корнелия Нинова.

междувременно стана 
ясно, че областният управи-
тел на София вяра тодева ще 
обжалва решението на Адми-
нистративният съд в София 
от вторник за спирането на 
демонтажа на Паметника на 
Съветската армия.

веднага след като бе обя-
вено решението на съда пред-
седателят на БСП в София и 
председател на групата на со-
циалистите в СОС Иван таков 
призова областната управа да 

не го обжалва и поиска остав-
ките на областния управител 
вяра тодева, нейният замест-
ник Георги чичков и кметът 
на район “Средец” трайчо 
трайков. “това, което напра-
виха те, е абсурдно за всяка 
една правова държава. Пред-
ставители на държавата да по-
тъпкват законите на страната. 
това е недопустимо!”, заяви 
той.

Решението на съда излезе 
в деня, в който и последната 
част от високите фигури от 
Паметника на Съветската ар-
мия бе демонтирана. Процесът 
започна на 12 декември. 

“Паметникът може да бъде 

съборен, паметта - не може да 
бъде изтрита”, заяви пред БНР 
проф. арх. Атанас ковачев, ав-
тор на Плана за обновяване на 
Борисовата градина. Според 
него решението на Админи-
стративния съд е закъсняло. 
Архитектът смята, че памет-
никът не е рязан правилно, а и 
не вярва, че ще бъде поставен 
в музея на социалистическото 
изкуство. Според него е тряб-
вало да се проведе референ-
дум за съдбата на Паметника 
на Съветската армия. Проф. 
ковачев смята, че моментът 
не е избран случайно предвид 
важните събития, които тряб-
ва да реши България. 

Възпитаниците на школите при Центъра за подкрепа на личностното развитие 
в Пещера излязоха на сцената на читалище “Развитие” на голям Коледен концерт-
спектакъл. Пред препълнената зала с родители, приятели, жители и гости на града 
децата представиха тематични коледни народни песни 

БСП иска наказания заради 
демонтажа на Паметника
Лидерът на социалистите Корнелия Нинова настоява 
отговорните институции да възстановят монумента

кметът на София васил 
терзиев е внесъл доклад в 
Столичния общински съ-
вет с искане за поемане на 
дълг от държавния бюджет 
от 23 млн. лева. Средствата 
са необходими на община-
та, за да може да разплати 
до края на годината изпъл-
нени дейности и успешно 
да завърши два проекта. 
Първият е за изграждане 
на канализация в квартали-
те “кръстова вада - изток”, 
“драгалевци”, “Суходол”, 
“Овча купел”, “Обеля”, кв. 
“Бенковски”, “Градоман”, 
“михайлово”, “вердикал”, 
и с. Иваняне. При неизпъл-
нение на настоящия проект 
за канализация Столичната 
община ще загуби възмож-
ност да се възползва от 200 
млн. лв. европейско фи-
нансиране за изграждане 
на канализация в насто-
ящия програмен период, 
завършват от “московска” 
33. вторият заем е за об-
новяване на пространства, 
тротоари и улици в цен-
трална градска част.

За тази цел кметът 
иска безлихвен заем в раз-
мер на 23 млн. лв. от бю-
джета на министерството 
на финансите, както и да 

се отпусне временен без-
лихвен заем от общинския 
бюджет до 15 млн. лева. 
Столична община ще по-
гасява заемите поетапно 
до края на 2024 г.

За да се осигури необ-
ходимото финансиране е 
важно Столичният общин-
ски съвет да вземе реше-
ние в максимално кратки 
срокове и разплащането 
да се извърши до края на 
годината съгласно изис-
кванията на оперативните 
програми. Не е ясно обаче 
как това ще стане, след 
като на практика СОС не 
работи поради липса на 
избран председател.

междувременно стана 
ясно, че терзиев е сменил 
петима директори на ди-
рекции в администрация-
та на Столичната община. 
Сред тях са  дългогодиш-
ният директор на дирекци-
ята “Образование” мария 
минчева и ръководителят 
на дирекцията “Сигур-
ност” кристина Лазарова. 
С временни ръководи-
тели са още дирекциите 
“Финанси”, “Обществени 
поръчки и концесии” и 
“европейски политики, 
програми и туризъм”. 

Кметът на София 
търси безлихвен заем 
от държавата

децата до 14 години 
ще пътуват безплатно в 
градския транспорт. мяр-
ката влиза в сила от 1 фев-
руари 2024 г. това стана, 
след като правителството 
прие промени в норма-
тивната уредба, която ре-
гламентира субсидиите и 
компенсациите в общест-

вения транспорт.
децата до 7 години ще 

продължат да пътуват без-
платно по междуселищния 
автомобилен транспорт, а 
от 7 до 14 години ще полз-
ват 50% намаление.

Проблем е, че тази 
мярка, която и досега съ-
ществуваше, не се спазва 

от превозвачите. 
С приетите от пра-

вителството промени от 
държавния бюджет ще се 
осигурява 50% от намале-
нието от редовната цена 
на картите за пенсионе-
ри и учащи за градския 
транспорт и междусе-
лищните автобусни ли-

нии. досега намаленията 
бяха между 20 и 30% в 
зависимост от категори-
ята и вида на пътуване. 
Хората, които са си купи-
ли годишни карти при се-
гашните условия, ще имат 
право да ги преиздадат по 
условията на по-изгодния 
за тях режим.

депутатите от БСП поискаха гаран-
ции за увеличаване на заплатите в мвР и 
на военните по време на обсъждането на 
бюджета за следващата година. 

"Прави впечатление, че за пореден път 
в бюджета са пренебрегнати хората в от-
браната. Липсват гаранции, че определе-
ните средства за увеличение на заплатите 
реално ще стигнат до българските воен-
нослужещи", заяви заместник-председа-

телят на парламентарната група на "БСП 
за България" Атанас Зафиров от парла-
ментарната трибуна. По неговите думи, 
тъй като предвидената сума от 180 млн. 
лв. е записана в графа "други", увеличе-
нието на заплатите ще зависи изцяло от 
настроението на финансовия министър и 
от това как ще му върви изпълнението на 
бюджета през годината. "този проектен 
принцип за раздаване на пари, въведен 

от министъра на финансите, предизвиква 
доста въпроси и съмнения за прекалена 
централизация на един огромен финансо-
ви ресурс. в същото време министърът на 
отбраната плаче как нямал 6 млн. лева за 
българските курсанти. министър васи-
лев дължи и някои отговори за капитало-
вите разходи, които са напълно изтрити 
от бюджетите на специалните служби", 
каза още Зафиров.

БСП предложи и увеличаване с 14% 
на разходите за персонал на мвР. Народ-
ният представител от "БСП за България" 
Иван Иванов бе категоричен, че е крайно 
време министерството на вътрешните ра-
боти да представи пътна карта за реална 
реформа на структурата, за каквато БСП 
настоява от много години, за да не отиват 
парите само в посока за увеличение на за-
платите, но без реална дейност.

Социалистите настояха за повече пари за заплати в МВР и на военни

Децата до 14 години ще пътуват 
безплатно в градския транспорт
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Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестника 
до 20 декември 2023 г.

12 месеца - 204 лв.

6 месеца - 102 лв.

3 месеца - 51 лв.

1 месец - 18 лв.

За повече информация: тел.: 02 9705 203 и 02 9705 216

Каталожен номер: 6

Абонамент за онлайн изданието 
на вестник ДУМА в PDF формат в редакцията:

12 месеца - 105 лв. 6 месеца - 55 лв. 3 месеца - 30 лв. 1 месец - 10 лв.

Задкулисието и паралелна-

та държава се окопаха още по-
дълбоко през конституцията, 
заяви вчера лидерът на бСП 
корнелия Нинова пред медии-

те в НС след като промените в 
основния закон бяха гласуване 
на трето четене.

По думите й с двойното 
гражданство на депутати и ми-

нистри предават българския 
национален суверенитет и вече 
официално могат да ни упра-

вляват чужди граждани. 
“Съдебната реформа не 

цели никаква справедливост и 
никаква независимост на съ-

дебната система. разпредели-

ха си и порциите в нея. дб и 
Христо иванов най-накрая си 
реализираха голямата си мечта 
съдиите сами да избират своята 
квота във вСС. дПС получават 
политически зависима проку-

ратура, където по-голяма част 
от квотата на обвинителите ще 
бъде политически избирана. 
бойко борисов получава голо-

то обещание, че те ще го пазят 
и ще го препират докрай”, ко-

ментира Нинова.
Задкулисието и паралелна-

та държава се окопаха още по-
дълбоко и вече узаконено през 
конституцията, категорична е 
тя.

Следващата им стъпка, 
както самият кирил Петков 
обяви,  са регулаторите, които 
ще бъдат разпределени на три 
по политически принцип, за 
да могат да се окопаят и там за 
следващите 5 или 7 години, по-

сочи Нинова.
“Отвориха вратичка за 

преговори с президента. Пър-

воначалното изречение за слу-

жебния кабинет беше правомо-

щията на служебния кабинет 
се ограничават със специален 
закон. в последния момент 
вкараха, че могат да се огра-

ничават със специален закон, 
което дава възможност или да 
се прави, или да не се прави”, 
подчерта Нинова. 

бСП остава единствената 
партия, която стои за промя-

на на модела на управление 
на държавата, която промяна 
минава и през конституцията, 

но това,  което се е случи, не е 
промяна, а подмяна, смята тя.

Ще оползотворим всички 
възможни правни средства да 
се жалят и спрат приетите тек-

стове в основния закон, които 
са или противоконституцион-

ни, или предават националния 
интерес, или разпределят пор-

ции във властта, поясни Нино-

ва.
По-рано промените в кон-

ституцията на трето четене 
бяха приети със 165 гласа на 
депутатите от сглобката. 71 на-

родни представители от бСП, 
итН и “възраждане” бяха 
“против”, а бойко рашков от 
ПП-дб се въздържа. гласува-

нето премина без обсъждане, с 
поименно гласуване.

беше отхвърлено предло-

жението то да се предава пряко 
по бНт и бНр.

“Не знам от какво се при-

теснявате хората да видят ли-

цето на всеки един депутат, 
когато става и казва волята си 

по конституцията. Неслучайно 
в нея преди 30 години нашите 
предци са записали, че се ста-

ва от място и се заявява своя 
вот. това е най-тържественият 
момент в живота на всеки един 
народен представител. какви 
ли не други неща сме вземали 
решение да се излъчват и най-
важният законопроект, за кой-

то партии, лидери и политици 
си късахте ризите, сега извед-

нъж искате да стане скрито. то 
пак няма да стане скрито, но 
е знак към обществото”, въз-

мути се зам.-председателят на 
Пг”бСП за българия”  георги 
Свиленски.

Според окончателните про-

мени НС няма да се разпуска, 
дори когато не успее да излъчи 
правителство, депутати и мини-

стри с право на двойно граждан-

ство, президентът ще назначава 
служебно правителство, но след 
консултации с парламентарни-

те групи. За служебен премиер 
може да бъдат избирани един-

ствено председателят на НС, 
управителят или подуправите-

лят на бНб, председателят или 
зам.-председателят на Сметната 
палата, омбудсманът или негов 
заместник.

С промените в съдебната 
власт главният прокурор ще ут-

върждава методическите прави-

ла за дейността в досъдебното 
производство по предложение 
на върховната прокуратура, 
вСС е разделен на висш съде-

бен съвет и висш прокурорски 
съвет. Пленумът се върна с 
ново име - Общо събрание, чи-

ито правомощия са ограничени, 
парламентарната ще квота до-

минира в вПС.
мнозинството реши още 

шефовете на вкС и ваС да са  
мандат от 7 години, мандатът 
на главния прокурор падна на 
5 години. те ще се назначават 
с указ на президента, но дър-

жавният глава ще има срок за 
издаването му. регулаторите се 
избират с минимум 160 гласа, 
което означава, че изборът е 
невъзможен без дПС. въвежда 
се индивидуална конституци-

онна жалба. 
в срок от 6 месеца след 

влизането в сила на промените 
трябва да бъдат приети и зако-

ните, които се отнасят до при-

лагането им. а висшия съдебен 
съвет и висшият прокурорски 
съвет трябва да бъдат избрани 
3 месеца след това. това озна-

чава, че настоящият вСС ос-

тава да работи дотогава, макар 
и мандатът му да изтече още 
миналия октомври. На поста 
главен прокурор още около 
година се очертава да остане и 
настоящият и.ф. ръководител 
на държавното обвинение бо-

рислав Сарафов.

Скриха министрите от 
парламентарен контрол

Народното събрание излиза във ваканция от 
петък, 22 декември. това стана ясно след недо-

волството на зам.-председателя на Пг”бСП за 
българия” иван ченчев, който се възмути, че 
от програмата за седмицата липсва парламен-

тарният контрол. той се ядоса, че няма кой да 
му отговори на важен въпрос, който не търпи 
отлагане.  

ченчев попита председателя на парламен-

та росен Желязков дали е издавал заповед, че 
отменя контрола. “министрите ли криете? има 
и други важни неща, които се вършат в парла-

мента, но не може да няма контрол”, възмути 
се ченчев.

Желязков припомни, че в правилника за 
дейността на НС е записано, че 22 декември е 
неработен ден и заради това в петък няма да 
има пленарно заседание.

Корнелия нинова: 

Задкулисието и паралелната 
държава се окопаха по-дълбоко
От всички вреди, които сглобката нанесе на държавата, промяната 
на Конституцията е най-голямата вреда, заяви  лидерът на БСП 
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Сериозно превишаване на 
нормата за замърсяване на въз-
духа в София бе регистрирано 
вчера сутрин. това отчита граж-
данската платформа air.bg. На 
места нормата от 50 микрогра-
ма на кубичен метър на финни 
прахови частици (ФПч10) бе 
завишена двойно. Най-мръсен 
бе въздухът в кварталите “Суха-
та река”, “Христо Смирненски” 
и “Зона б5”, показваха граждан-
ските станции.

Сериозно бе превишението 

на концентрацията на прах и 
по протежението на бул. “Ца-
риградско шосе”, квартал “ло-
зенец” и някои от централните 
части на града.

Запрашаването се отчита 
и от официално признатите от 
Столичната община станции 
на изпълнителната агенция 
по околната среда. мобилната 
станция, която е разположе-
на в центъра на ул. “Париж”, 
предходната нощ е отбелязала 
над 3-кратно превишение на 

нормите на ФПч10. Според 
същата станция във вторник 
среднодневното превишение е 
надхвърлило 100 микрограма 
на кубичен метър, което е два 
пъти над допустимите 50. да-
нните на станцията в “Хипо-
друма” през нощта срещу стря-
да са отчели 125 микрограма. 
Сериозно превишаване е има-
ло и в кварталите “младост”, 
“Надежда” и “дружба”. 

въпреки високите нива на 
фини прахови частици през 

последните дни прогнозата на 
сайта на Столичната община 
бе, че днес и в петък качество-
то на въздуха ще е в норма и 
не се налагат специални мер-
ки за намаляване на нивата на 
прах. 

дУма припомня, че при 
високи нива на запрашаване 
в София, Столичната община 
трябва да въведе така нарече-
ния зелен билет от 1 лев за ця-
лата градска мрежа за цял ден. 
Целта му е хората да слязат от 

колите и да ползват градски 
транспорт. тази мярка обаче 
се е въвеждала много рядко 
досега. Преди две години бяха 
променени правилата за допус-
кането му. дотогава това се 
случваше при измерени над 200 
микрограма на кубичен метър, 
а с промените мярката се акти-
вира при над 150 микрограма.

Засега от Столичната об-
щина не дават знак, че може да 
въведат билета заради намър-
сяването. 

давността на отпуска за 2021 г. изтича в края на 2023 г., 
напомнят от иа “главна инспекция по труда”. С разрешение 
на работодателя могат да се използват всички дни отпуск, ко-
ито не са погасени по давност, без значение дали са отложени 
или не за следващата календарна година.

всеки работник е длъжен да използва платения си годи-
шен отпуск до края на календарната година, в рамките на 
която той се полага. в началото на годината работодателят 
има задължение да информира работниците за полагаемите 
му дни отпуск, включително и тези, останали от предходната 
година. той трябва също да създаде организация за тяхното 
използване.

Със съгласието на работодателя работниците и служите-
лите могат да отложат част от платения си отпуск за следва-
щата календарна година. част от него може да бъде отложен 
и от работодателя при важни производствени причини. във 
всички случаи поне половината дни отпуск трябва да бъдат 
използвани в календарната година, за която се отнасят. За 
останалите трябва да бъде осигурена възможност да се из-
ползват до средата на следващата година. След този срок ра-
ботникът или служителят може да използва прехвърлените 
дни с 14-дневно предизвестие и без съгласието на работода-
теля. Платеният годишен отпуск не може да се компенсира 
с парични обезщетения. Обезщетение се изплаща само при 
прекратяване на трудовите правоотношения за всички дни 
отпуск, непогасени по давност, независимо дали са прехвър-
лени или не. давността на отпуска спира да тече в периоди-
те, в които работниците и служителите използват друг вид 
дългосрочен отпуск - за бременност и раждане, гледане на 
дете и др.

Прокуратурата проверява има ли ко-
рупционни практики в ЮЗУ “Неофит рил-
ски” в благоевград, съобщиха от държав-
ното обвинение. 

Окръжната прокуратура в благоевград 
се е самосезирала по повод публикации 
в средствата за масово осведомяване от-
носно корупция във висшето учебно за-
ведение. в публикациите се съдържа ин-
формация за нанасяни оценки на студенти 
без положени изпити, фалшифициране на 
подписи, издаване на дипломи без полага-
не на изпити.

в началото на месеца доц. д-р Стефан 
дечев, доскорошен преподавател във вуза, 
подаде сигнал в министерството на обра-
зованието за фалшифициране на оценки 
от изпити, които никога не са се състояли. 
той алармира и за раздаване на дипломи 

без необходимия брой изпити и други на-
рушения.

изнесените от дечев скандалните прак-
тики касаят бакалавърските програми в 
Правно-историческия факултет и обхващат 
периода между 2019 и 2022 г. той твърди, 
че негови подписи са били подправяни на 
оценки от изпити, които никога не са се със-
тояли, като вероятно това е правил зам.-де-
канът и ръководител на катедра “история” 
доц. д-р валентин китанов. Най-фрапиращ 
е случаят на издадена диплома на жена, 
която никога не е била реално студентка. 
Сигналът на дечев до мОН включва под-
робно описани случаи на 8 студенти с не-
взети изпити и подправени оценки от тях, 
придружени с 26 снимки доказателствен 
материал. От тях е видно наличието на ед-
накви почерци и подписи.

Областната болница “д-р Стефан черкезов” във велико търново се оказва 
сред рекордьорите в страната по обслужване на здравно неосигурени пациенти. 
това съобщи изпълнителният й директор д-р даниел илиев, отчитайки първите 
6 месеца от управлението си. болницата обслужва 10-те общини в региона и е 
достатъчно обезпечена с апаратура, но и там кадровата криза се задълбочава. 

Очаква се през февруари догодина в болницата да бъде възстановена хели-
коптерната й площадка, която функционираше ефективно до преди 30-32 годи-
ни, след което стана паркинг. 

Общо 25 500 пациенти са преминали през Спешното отделение за едина-
десетте месеца на годината. Над 16 хил. са преминали през 18-те отделения на 
болницата, седмици преди края на годината.  

Немалка част от пациентите са здравнонеосигурени и това създава пробле-
ми на здравното заведение, което поема разходите по тяхното лечение, комен-
тира д-р илиев, но не посочи каква е сумата, която болницата е поела за своя 
сметка. 

д-р илиев коментира и новината за отваряне на още една частна болница 
във велико търново и посочи, че това допълнително би усложнило проблема с 
липсата на лекари и сестри в държавната и петте общински стационара в старата 
столица.   

Снимка БТа

Изложба “Коледа заедно с изкуство и спорт” бе открита в МС вчера. В нея бяха  
представени творби на ученици от Втора английска гимназия и 49 ОУ “Бенито Хуарес”

Останал отпуск от 2021 г. 
може да се ползва  
до края на тази година

Въздухът в София
е опасно мръсен
Станциите на изпълнителната инспекция по околна среда показват 
трикратни превишения на нормите за фини прахови частици

Търновската болница рекордьор 
по неосигурени пациенти 

Прокуратурата проверява за корупция 
Благоевградския университет 
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инфлацията ни е над два пъти по-висока от тази в евро-
зоната. инфлацията в България е 5,5% за година, а средно за 
страните от еврозоната е 2,4%, показват данни на "евростат" 
към края на ноември. Повишението на цените в страната ни 
продължава да е доста по-голямо отколкото в икономически 
по-развитите страни от еС, въпреки че управляващите твър-
дят, че инфлацията е вносна, тоест, че се дължи на външни 
фактори.

инфлацията в Хърватия, която последна влезе в еврозо-
ната, е точно колкото в България Ц 5,5 на сто. През предход-
ните пет месеца инфлацията в Хърватия беше по-висока от-
колкото при нас, но към края на ноември ситуацията в двете 
страни се изравнява. има само пет държави от еС, в които 
инфлацията е по-висока, отколкото в България и Хърватия. 
това са Полша - 6,3%, румъния - 6,9%, Словакия - 6,9%, Ун-
гария - 7,7%, и чехия - 8%.

в близо половината от страните от еС инфлацията е под 
3%. а в Белгия дори е отрицателна Ц минус 0,8%. оказва се, 
че в Белгия като цяло цените на стоките и услугите са по-ни-
ски спрямо миналата година, а при нас цените продължават 
да нарастват. изключително ниска е и инфлацията в дания 
- 0,3%, италия - 0,6%, и Финландия - 0,7%.

Животновъди и земеделци 
искат спешна среща с преми-
ера николай денков и финан-
совия министър асен васи-
лев, за да молят за нова помощ 
заради загубите от украинския 
внос. в края на ноември евро-
пейската комисия взе решение 
за удължаване до 30 юни 2024 
г. на временната държавна 
помощ за подпомагане на зе-
меделските стопани в Полша, 
Словакия, Унгария, румъния и 
България заради последници-
те от войната в Украйна. в бю-
джета за 2024 г. обаче липсват 
такива средства, посочи пред 
Бнр димитър Зоров, който ос-
вен голям млекопреработвател 
е и председател на Съюза на 
говедовъдите. от Българската 
аграрна камара също настоя-
ват за среща с премиера, след 
като в бюджетната парламен-
тарна комисия категорично е 
било отхвърлено искането за 
нова украинска помощ през 
2024 г. Става дума за нови 426 
млн. лв., които според недо-

волните земеделци не са по-
мощи, а компенсации заради 
загубите, които търпят от вой-
ната в Украйна.

"възмутени сме от дълбо-
ката несправедливост спрямо 
българските земеделски про-
изводители, която се случва 
в парламента", коментира 
костандин костадинов, пред-
седател на камарата. той заяви 
пред Бнр, че ако украинската 
помощ не бъде гласувана, "в 
последствие ще влезем в един 
голям цирк на протести, на 
искания, което не е добре за 
никой".

от земеделското минис-
терство са категорични, че са 
заявили към министерството 
на финансите необходимост-
та от осигуряване на 426 млн. 
лв., но това искане не е удо-
влетворено. Председателят на 
земеделската комисия в парла-
мента десислава танева също 
обяснила, че нищо не може да 
направи, затова земеделците 
трябвало да се обърнат към 

финансовия министър, разказа 
димитър Зоров. 

тези дни недоволните зе-
меделци са разпратили про-
тестни писма до министрите и 
до премиера с обвиненията, че 
българското животновъдство 
и земеделие се водят към пъл-
на разруха и ликвидиране.

По този повод късно зе-
меделският министър кирил 
вътев отвърна с публично 

писмо, в което цитира парите, 
които през 2023 г. са стигнали 
до земеделците. оказва се, че 
по различни програми и схеми 
секторът е получил финансов 
ресурс от почти  3 млрд. лв. 
Земеделският министър кирил 
вътев не веднъж е изразявал 
позицията, че фермерите пре-
калено много се концентрират 
върху субсидиите, вместо да 
съсредоточат вниманието си 

върху производителността и 
пазара. 

"тези 3 млрд., за които 
говори земеделският минис-
тър, винаги ги е имало, даже 
са били и повече. ние имаме 
много други искания", каза 
димитър Зоров. Животновъ-
дите са недоволни, че на гла-
ва от животните субсидиите 
им били два пъти по-ниски от 
тези в съседните страни.

19% спад в 
приходите от 
селското стопанство

С 19,1% по-малко са приходите от продук-
цията в сектора на селското стопанство през 
2023 г. в сравнение с 2022 г. това сочат първо-
началните данни на националния статистиче-
ски институт (нСи).

Стойността на доходите възлиза на 10 млрд. 
и 445,9 млн. лв, като сметките са изчислени по 
базисна цена, поясняват от ведомството. Спо-
ред нСи намалението се дължи на спад в цени-
те с 15% и на намаление при обемите с 4,8%.

Брутната добавена стойност по базисни 
цени, създадена в селското стопанство през 
2023 г., достига 4 млрд. и 118,8 млн. лв. и е с 
30,4% по-ниска от 2022 година. намалението е 
в резултат на спад на цените с 26,8%, и на обе-
мите - с 4,9%.

драстичното увеличение на облагането 
на хазартните игри ще доведе до фалити на 
операторите, оплакаха се от асоциацията на 
игралната индустрия в България. от бранша 
призоваха правителството и народното съ-
брание да дадат по-реалистичен срок за съби-
рането на новите такси.

в преходните и заключителните разпоред-
би на закона за държавния бюджет предстои 
да бъдат гласувани промени в Закона за ха-
зарта, с които тройно и дори четворно се зави-
шават държавните такси, които се събират от 
организаторите на хазартни игри. По-високо-
то облагане вече бе одобрено от бюджетната 
комисия в парламента с мотива, че вече 10 го-
дини размерът на държавните такси за хазар-
та не е променян. очакванията на мФ са да 
се съберат 200 млн. лв. допълнително, с които 
да бъдат финансирани предложенията за нови 
разходи, появили се между първо и второ че-
тене на бюджета.

драстично завишение на таксите, които 
държавата събира от хазартните оператори, 
изненадващо гласува бюджетната комисия в 
парламента.

"разбираемо е да има актуализация на 
таксите за операторите на хазартни игри, но 
трябва да се даде разумен срок за събирането 
им", e посочил пред БГнеС ангел ирибозов, 
председател на асоциацията.

Според игралната индустрия посоченият 
срок - 28 февруари, за довнасяне на новия раз-
мер на таксите по действащите вече лицензи, 
е нереалистичен. всички нови лицензи ще бъ-
дат с новата, по-висока такса, дори докумен-
тите за тях вече да са дадени за разглеждане 
от наП преди началото на 2024 г. от бранша 
са недоволни още, че промените са направени 
в последния момент, без обществено обсъж-
дане и оценка на влиянието му върху бизне-
са. много фирми ще прекратят дейността си, 
прогнозират от браншовата асоциация.

Фермерите вече няколко пъти протестираха с искане за по-големи субсидии

От бранша продължават да плашат с протести

Хазартните фирми искат отсрочка за по-високото облагане

Инфлацията ни e двойна на тази в еврозоната

Фермери твърдят, че агросектора 
се води към разруха
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обемът на потреби-
телското кредитиране в 
страната продължава да 
се увеличава. По данни 
на Банка дСк тя отпус-
ка по един потребител-
ски кредит на всяка ми-
нута. Потребителските 
кредити продължават 
да бъдат най-познатият 
и масов продукт в кре-
дитирането, като сто-
ковите кредити, които 
покриват голям спек-
тър от текущи нужди 
набират все по-голяма 
популярност.

едни от най-чести-
те причини за канди-
датстване за кредит е 

рефинансирането, кое-
то позволява на потре-
бителите да обединят 
задълженията си и да 
получат по-добри фи-
нансови условия за по-
гасяване. друга е пла-
нирането на по-големи 
разходи като ремонт, 
покупка на автомобил 
или мебели и уреди за 
дома, също са сред са 
основните причини за 
теглене на съответно, 
потребителски или 
стоков кредит. обра-
зованието, здравната 
грижа и неотложните 
разходи също са сред 
причините за търсене 

на кредит.
от възможността 

за потребителско кре-
дитиране се възполз-
ват хора на различна 
възраст - както млади 
и работещи, така и в 
по-зряла възраст. По 
данни на банката най-
често потребителски 
кредит теглят хора на 
постоянен трудов до-
говор със средно или 

висше образование. Го-
ляма част от тях пред-
почитат да извършат 
сделката в банков офис, 
но от банката наблюда-
ват сериозна тенденция 
за промени в поведе-
нието на клиентите. те 
все по-често търсят мо-
дерни дигитални про-
дукти и услуги, спестя-
ващи им ценно време и 
ресурси.

между 100 и 500 лева се очаква да 
заделят за коледни подаръци тази година 
българите. Половината от жените са си 
признали, че най-много биха се зарадва-
ли на парична сума, а все така нежелани 
за всички си остават коледните сувенири, 
предаде “нова телевизия”. над половин 
милион пък са пътуванията, които се оч-
акват по празниците. У нас най-популяр-
ни са къщите за гости, а сред екзотичните 
дестинации - дубай. 

Броени дни преди коледа, пред тър-
говските центрове вече се извиват опаш-
ки от клиенти, а онлайн платформите за 
пазаруване предупреждават, че е възмож-
но поръчаната стока да бъде доставена с 

известно забавяне, поради свръх натова-
реността на куриерските фирми в този пе-
риод. отново според техни проучвания, 
тази година ножицата във възможностите 
на хората е голяма. Готови сме да похар-
чим за коледни подаръци средно между 
100 и 500 лева. като една трета от нас са 
заделили 100 лева повече отколкото ми-
налата година, една трета ще похарчат 
същата сума, а останалите ще дадат за 
подаръци по-малко отколкото миналата 
коледа.

Според проучване на онлайн платфор-
мата за събиране на данни “Статиста”, в 
края на 2023 г. най-предпочитаните по-
даръци всъщност не са точно подаръци, 

а пари. Половината от жените и над една 
трета от мъжете са заявили, че най-много 
биха се зарадвали, ако за коледа получат 
парична сума. Подаръчният ваучер е вто-
рото им предпочитание, като той е желан 
почти по равно и от двата пола, а освен 
че спестява обикаляне по магазините, ни 
предпазва и от грешен избор. третото 
място е запазено за облекло или обувки, 
като такъв подарък би зарадвал повече 
дамите. въпреки че е на трето място по 
предпочитание, именно това купуваме 
най-често. Следват детски стоки, козме-

тика и авточасти.
от комисията за защита на потре-

бителите напомнят, че по закон имаме 
право да върнем продукт закупен от ма-
газин, само ако сме установили дефект 
или ако самият търговец ни предоставя 
това право. При продуктите закупени 
онлайн, това правото вече е гарантирано, 
със срок за връщате от 14 дни и без да 
има условия. ако вариантът с връщане-
то все пак не сработи, можем да опитаме 
да препродадем подаръка си в някоя от 
платформите.

Парите са най-предпочитаният 
коледен подарък
Между 100 и 500 лева ще заделят българите за празнични покупки

 

 

 

 

 

А ако сме решили да подарим на семейството си пътуване за Коледа, ето 
как би изглеждало то. По данни на Института за анализи и оценки в тури-

зма, в момента се предлага настаняване за всеки джоб, тъй като предлага-

нето на стандартна хотелска стая започва от 47 лева на вечер и стига до 
към 4800. По време на празниците се очакват над половин милион пътува-

ния, като близо 170 000 от тях ще бъдат в чужбина, а малко над 400 000 - в 
страната. Освен посещенията при близки и роднини, най-предпочитани са 
къщите за гости. Следват ги малки семейни хотели, луксозни вили, балнео 
и СПА хотели. Топ 3 на екзотичните дестинации, избрани от българите 
за предстоящите празници, по данни на една от най-големите търсачки за 
самолетни билети, звучи така: Обединените арабски емирства, Тайланд 
и САЩ. Като две трети от тези, които ще заминат там, посочват като 
причина за избора си топлото време.

Над 500 000 пътувания 
ще има по празниците

осем български града 
ще трябва да спрат замър-
сяващи коли през 2040 г. 
Задължението идва от по-
правките в регламента за 
TEN-T мрежата, за които 
са се споразумяли евро-
пейският парламент и Съ-
ветът на европа. Според 
тях населените места, ко-
ито попадат във въпрос-
ната мрежа, включваща 
европейски магистрали 

и по-големи пътища, са 
задължени да имат пла-
нове за устойчива градска 
мобилност за постигане 
на ниски и дори нулеви 
емисии.

Сред мерките са зони, 
в които не могат да влизат 
цапащите коли, въвежда-
нето на райони, където 
максималната скорост на 
движение е ограничена до 
30 км в час, закупуването 

на електрически превоз-
ни средства за градския 
транспорт. И понеже ре-
гламентите на еС имат 
пряко действие, приетите 
поправки стават задължи-
телни.

Българските градове, 
които попадат в основна-
та транспортна мрежа на 
европа, са София, варна, 
Пловдив Бургас, русе, 
Стара Загора и видин. 

там трябва да има и хъбо-
ве, които да правят връзка 
на градския транспорт с 
пътната и жп мрежата. И 
понеже изискванията са 
по-големи, ще има и по-
вече европейски средства 
за тези градове.

Пилотно се тръгва с 
три града с население над 
100 000 души, за които е 
предвидено финансиране 
по плана за възстановява-

не. два от тях са София и 
Пловдив, а след това веро-
ятно Бургас. общинските 
власти там ще трябва да 
ограничават движението 
на стари автомобили

в столицата от 1 де-
кември вече е в сила зона 
с ниски емисии, където 
не се допускат коли със 
стандарт евро 1 и 2. те 
не могат да се движат в 
карето между булеварди-

те “васил Левски”, “Па-
триарх евтимий”, “Ско-
белев”, “опълченска” и 
“Сливница”.

Поправките в регла-
мента изискват още до 
2040 г. на всеки 150 км по 
пътищата, които са част 
от общоевропейската 
TEN-T мрежа, да има по 
един безопасен и сигурен 
паркинг, където може да 
спират и тирове.

Промени в условията за за-
купуване на недвижими имоти 
в Гърция се въвеждат от на-
чалото на следващата година, 
предаде Бнр. Прехвърлянето 
на собственост вече се извърш-
ва само с плащане по банков 
път. Плащането в брой ще се 
счита за невалидно. Гърци и 
чужденци, които притежават 
повече от два имота, ще се тре-
тират като предприемачи и ще 
се облагат с по-висок данък. 
Физическите лица, които отда-
ват имотите си на краткотраен 
наем, ще подават данъчна го-
дишна декларация. въвежда се 
и електронно досие за недви-

жимите имоти.
За желаещите в бъдеще да 

купят имот в Гърция се облек-
чава процедурата по събиране 
на документи преди покупката, 
като това става задължение на 
нотариуса. отчитат се разходи-
те на собственика за енергийни 
промени, което намалява го-
дишния данък.

обърнете се не само към 
брокер, но и към адвокат преди 
да закупите имот в Гърция, съ-
ветват от службата по вписва-
ния. от чужденците с най-много 
имоти в Северна Гърция са гер-
манци и българи, сочи статис-
тика на брокерските агенции.

Осем града у нас трябва да спрат замърсяващите коли до 2040 г.

Променят условията 
за купуване 
на имоти в Гърция

Всяка минута се отпуска 
по един потребителски кредит
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Привърженици на либералната опозиционна коалиция 
“Сърбия срещу насилието” продължават протестите пред 
републиканската избирателна комисия в центъра на Белград, 
недоволни от резултатите на парламентарните и местните 
избори от неделя. За разлика от протеста вечерта след вота, 
акцията премина спокойно, с по-малко участници. 

Опозицията твърди, че на изборите е имало сериозни на-
рушения. тя не е съгласна и с победата на коалицията около 
Сръбската прогресивна партия на президента Александър 
вучич на вота за градския съвет в Белград. 

Лидерите на “Сърбия срещу насилието” мариника тепич и 
мирослав Алексич влязоха в централата на избирателната ко-
мисия и обявиха, че остават там, докато резултатите не бъдат 
отменени. ръководството на Сръбската прогресивна партия 
отхвърли обвиненията за подмяна на изборите и нередности.

Продължават протестите 
на опозицията в Белград

Унгария ще оттегли възражението си срещу присъеди-
няването на България към Шенгенското пространство, след 
като българският парламент официално потвърди отпадане-
то на допълнителната такса върху доставките на руски газ 
през територията на страната, заяви унгарският министър на 
външните работи Петер Сиярто, цитиран от ройтерс.

“Бях информиран от българския си колега, че български-
ят парламент е отменил този закон”, заяви Сиярто във виде-
оклип, публикуван на страницата му във Фейсбук.

той увери, че веднага след като законът бъде публику-
ван в българския държавен вестник, Унгария ще се откаже 
от възражението си за присъединяването ни към зоната за 
свободна търговия и ще поиска от ек да спре наказател-
ната процедура срещу София, започната по инициатива на 
Будапеща.

Унгария отново е готова
да ни пусне в Шенген

Хиляди японци протестират срещу 
решението на властите  
на архипелага Окинава да преместят 
американската военна база от един 
на друг остров. Местните жители 
настояват да се сложи край  
на военното присъствие на САЩ  
на територията на страната 

Снимки БТА

Антиправителствени протести се проведоха в Братислава и други градове в Словакия срещу решението на премиера 
Роберт Фицо да премахне специализираната прокуратура. Акциите са организирани от либералните партии, 
претърпели поражение на парламентарния вот през октомври и преминали в опозиция

Първа оставка във Франция след гласуване на по-строги мерки 
Гръцкият парламент 

прие закон, който ще обле-
кчи престоя на нелегалните 
мигранти и ще им позволи 
да работят. С 262 гласа “за”, 
32 “против” и 1 “въздържал 
се” страната вече ще разчи-
та на допълнителна работна 
ръка - около 30 000 мигран-
ти, в селското стопанство, 
туризма и строителството.

чужденците трябва да 
имат поне 3 г. престой в 
страната, чисто досие и 
предложение за работа. 
Целта на закона е да се спре 
незаконният труд и експло-
атацията на работниците от 
трети страни, коментираха 
от кабинета. С позволение 

за работа мигрантите не 
получават статут на гръцки 
граждани, подчертаха депу-
татите.

Гръцката брегова охра-
на залови 14 нелегални ми-
гранти, четирима от които 
непълнолетни, на остров 
Сими в югоизточната част 
на егейско море. те твър-
дят, че са платили по 4000 
евро за превоз от турция. 
След като ги оставил на ос-
трова, трафикантът отпъту-
вал обратно.

испанското председа-
телство на Съвета на еС 
и еП постигнаха ключово 
споразумение за основните 
политически елементи на 

пет ключови регламента, 
които ще променят прав-
ната рамка за убежището 
и миграцията. те включват 
проверка на документи при 
пристигането им в еС, сне-
мане на биометрични дан-
ни, процедури за подаване и 
обработка на молби за убе-
жище, правила за опреде-
ляне на отговорната за тези 
процедури страна членка, 
солидарност и сътрудни-
чество между държавите 
от еС, справяне с кризисни 
ситуации, включително в 
случаи на инструментали-
зиране на мигрантите.

министърът на здравео-
пазването на Франция Оре-

лиен русо подаде оставка 
след приемането на спор-
ния закон за имиграцията в 
парламента. Говорителят на 
правителството Оливие ве-
ран потвърди новината, но 
не се знае дали премиерката 
елизабет Борн я е приела.

русо е част от лявото 
крило на правителството 
и противник на по-строгия 
законов текст.

Очакваше се по-късно 
вчера държавният глава 
еманюел макрон да напра-
ви обръщение по телевизия-
та в защита на новия закон, 
според който мигрантите 
по-трудно ще получат пра-
во на глас.

Гърция прие закона 
за нелегалните 
мигранти 

Ремонтират сградата на 
Европейския парламент

Европейският парламент взе 
решение да обнови сградата си в 
Брюксел. Проектът е на стойност 
455 млн. евро. Настоящата сграда 
вече не отговаря на стандартите 
за сигурност и енергийна ефектив-
ност. Ремонтните дейности ще 
започнат през 2025 г. и ще продъл-
жат пет години.

Акрополът затвори 
заради стачка

Служителите на Акропола в Ати-
на обявиха 24-часова предупредител-
на стачка срещу решението частна 
фирма да продава електронни билети 
за забележителността. Всегръцкият 
профсъюз на музейните служители 
смята, че Министерството на култу-
рата неправомерно отклонява близо 
1 млн. евро годишно от държавната 
хазна в частни ръце.

Сменят ръководството 
на полското разузнаване

Новият премиер на Полша До-
налд Туск смени ръководството на 
антикорупционната агенция, на въ-
трешното и външното разузнаване, 
както и на двете военни разузнава-
телни служби. По-рано партньори-
те от коалиционно правителство 
обвиниха доскоро управлявалата 
"Право и справедливост", че е шпио-
нирала политическите си опоненти. 

Кувейт с нов емир
Новият емир на Кувейт шейх 

Машал ал Ахмед ал Джабер ал Са-
бах се закле пред еднокамарния пар-
ламент на страната. Шейх Машал 
наследи на поста брат си - шейх На-
ваф ал Ахмед ал Джабер ал Сабах, 
който почина на 16 декември. 

Хиляди евакуирани заради 
наводнения в Индия

Над 17 000 души са евакуира-
ни от южния индийски щат Тамил 
Наду, който е парализиран от про-
ливни дъждове. В спасителните и 
издирвателните операции са моби-
лизирани 1300 военни и девет хели-
коптера.  

Заловиха кокаин за милиард 
в Австралия

Австралийската полиция е за-
държала в Сидни кокаин на стой-
ност над 1 милиард местни долара 
(1,21 млрд. лева). Дрогата е откри-
та при обиск на апартамента на 
24-годишен мъж, арестуван мина-
лата седмица при осуетен опит за 
отвличане на конкурент от прес-
тъпния свят.
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85-годишен юбилей 
на 

Господин Райков
Активен младежки, партиен, държа-

вен и обществен деятел.
Навсякъде, където е работил - в ком-

сомола, мвр и БГА „Балкан“ е 
заемал ръководни длъжности и 
многократно е награждаван.
той е житейски пример на лю-

бов и преданост към семейството, 
лявата идея и просперитета на нашето 
отечество.

Приятелю,
„в деня на твоя свят юбилей -  
здраве, оптимизъм и късмет да се лей!
и всеки миг за тебе вече дар е,
приемай го с радост и ликувай, 
за миналото не тъгувай!“

На многая лета!

ПК “Единство“, Новозагорско землячество, колеги, другари и приятели

честито!

Снимка БТа

Нова година като през социализма пресъздаде Асоциацията на Музея на играчките в Букурещ. 
В специално обособено помещение в рамките на т.нар. “Арт Сафари” в Двореца Дачия-Румъния 
в стария център на столицата по-възрастните могат да направят емоционално пътешествие 
в миналото, а децата - да открият играчки, шейни и кънки, с които са се забавлявали техните 
майки и бащи. Изложени са и стари украси за елхи

Генщабът на украинската армия на-
стоява за мобилизацията на още 450-500 
000 души, обяви президентът володи-
мир Зеленски на годишната пресконфе-
ренция, съобщиха медии. По думите му 
цифрата е сериозна и отговорът му към 
военните е бил, че подобна стъпка изис-
ква повече аргументи. “А пари откъде”, 
попитал той.  

Зеленски изключи възможността 
страната да загуби войната с русия въпре-
ки намалената помощ от Запада. според 
него москва не е постигнала нито една 
от целите, които си е поставила през го-
дината. той изрази увереност, че сАЩ 

ще продължават да помагат киев, и до-
бави, че страната все още не е поканена в 
НАтО, “а сигналите за някакво частично 
участие са глупости” и “фантазии”.

При контранастъпление украинска-
та армия не преодоля руската “зона на 
тактическата отбрана” и претърпя ко-
лосални загуби. това обяви министърът 
на отбраната сергей Шойгу на заседа-
ние на колегиума на министерството 
на отбраната с участието на президента 
владимир Путин. По данните му само в 
хода на контранастъплението Украйна е 
загубила 159 000 убити и ранени, а от на-
чалото на операцията - 383 000 души. От 

февруари 2022 г. киев е загубил 14 000 
танка и бронирани бойни машини, 8500 
оръдия и реактивно-залпови системи, 
над 800 самолета и хеликоптера. “Уни-
щожени са над 5800 бойци чуждестран-
ни наемници, които “до голяма степен са 
елиминирани”. 

“руските въоръжени сили са способ-
ни адекватно и своевременно да отгово-
рят на действията на всеки съвременен 
противник. Над 650 000 получиха боен 
опит.

руските войски освободиха пет пъти 
по-голяма територия от тази, която 
включваше донецката и Луганската на-

родна република преди началото на спе-
циалната военна операция. руската фе-
дерация включва четири региона с площ 
над 83 000 кв. км с население около 5 ми-
лиона души”, каза Шойгу. киев е полу-
чил външна помощ в размер на 203 млрд. 
долара, което е с 30 млрд. долара повече 
от БвП на страната, допълни той.   

в своята реч владимир Путин увери, 
че руската федерация не е възнамерява-
ла и не възнамерява да атакува страните 
от НАтО: “Защо ни трябват тези страни 
от НАтО? Не са ни нужни - никога не 
са ни били нужни, не са ни нужни сега и 
няма да са ни нужни в бъдеще.”

върховният съд на колорадо 
забрани на бившия американ-
ски президент доналд тръмп да 
участва в първични избори, про-
веждани в щата, за определяне на 
кандидата на републиканската 
партия за изборите през 2024 г. 

съдът потвърди решение-
то от първа инстанция, според 
което политикът не може да се 
допусне до вота на щатско ниво 
поради 14-ата поправка в кон-
ституцията на сАЩ. според 
нея кандидат не може да бъде 
избран, ако е участвал в метеж 
или въстание, както се тълкува 

ролята на тръмп в превземането 
на конгреса от разгневена тълпа 
през януари 2021 г. От щаба му 
нарекоха присъдата погрешна и 
обещаха да обжалват. 

кандидатът на републикан-
ците за президентските избори 
се определя на национален кон-
грес въз основа на първичния, 
вътрешен вот на партията в от-
делните щати. дори тръмп да 
не бъде представен от един или 
друг щат, той ще има възмож-
ност да бъде номиниран. Прези-
дентските избори ще се проведат 
през ноември.

Бившият британски 
премиер тони Блеър ще 
разговаря с израелския 
премиер Бенямин Нета-
няху за войната в Газа на 
фона на наблюдаваното 
колебание сред съюзници-
те на тел Авив в подкре-
пата за продължаване на 
конфликта.

като бивш пратеник в 
Близкия изток 70-годиш-

ният Блеър има офиси в 
израел и се познава с Не-
таняху от над 25 години. 
той разговаря с френския 
президент еманюел ма-
крон и италианската пре-
миерка джорджa мелони 
като част от европейските 
усилия за координиране 
на дипломатическия на-
тиск върху израел.

израелският прези-

дент ицхак Херцог се 
обяви за ново спиране на 
огъня в ивицата Газа, ко-
ето да бъде договорено с 
помощта на международ-
ни посредници. Целта, 
по думите му, е да бъдат 
освободени още залож-
ници и да бъде доставена 
допълнителна хуманитар-
на помощ в палестинския 
анклав.

Хусите подновиха заплахите 

Пекин възнамерява да 
разшири енергийното съ-
трудничество с москва по 
всички етапи на производ-
ството, заяви китайският 
посланик в москва чжан 
Ханхуей.

“в условията на коле-
бания на световния енер-
гиен пазар и пред лицето 
на външните рискове и 

предизвикателства, русия 
и китай винаги се придър-
жат към принципите на 
взаимно доверие и взаим-
на полза, постоянно уве-
личават сътрудничеството 
в областта на енергетиката 
и по този начин доприна-
сят положително за оси-
гуряването на глобалната 
енергийна сигурност”, 

заяви чжан. китайският 
президент си дзинпин 
съобщи, че задачата за до-
веждане на обема на дву-
странната търговия между 
русия и китай до 200 млрд. 
долара е изпълнена пред-
срочно. Пекин повиши и 
нивото на връзките си с 
Никарагуа до стратегиче-
ско партньорство.

Колорадо спъва Тръмп

Армията на Украйна иска
мобилизация на 500 000 души  

По-голям натиск за примирие в Газа

кремъл не възнамерява да напада страните от наТО, увери Владимир Путин

Китай разширява енергийното 
сътрудничество с Русия

Йеменската групировка хуси поднови заплахите за корабоплава-
нето в червено море. На атаки ще бъдат подложени и плавателните 
съдове на онези страни, които се противопоставят на хусите, преду-
преди техен говорител.

многонационалната военноморска мисия, обявена от съеди-
нените щати, е част от агресията срещу палестинския народ, обяви 
групировката, която контролира северен Йемен и през последните 
седмици изстреля над сто ракети и дронове по търговски кораби в 
протока Баб ал-мандеб.

Участие в международната мисия потвърдиха великобритания, 
Франция, италия, Нидерландия и други страни. 
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ПРАЗНИК НА ГРАНИЧНАТА ПОЛИЦИЯ. През 

1887 г. министър-пред-
седателят и министър 
на вътрешните дела на 
Княжество България 
Стефан Стамболов 
внася в НС законопро-
ект за пограничната 
стража. Той е израз на осъзнатата “нужда от уч-
редяването на особена стража, натоварена изклю-
чително с пазенето на границата”. Първият Закон 
за пограничната стража е обнародван в “Държа-
вен вестник” на 22 декември 1887 г. Със заповед на 
министъра на вътрешните работи от 1992 г. 22 
декември е обявен за професионален празник на На-
ционална служба “Гранична полиция” (дн. Главна 
дирекция “Гранична полиция” в МВР).

1216 - ПАПА ХОНОРИЙ III УТВЪРЖДАВА УС-
ТАВА НА ДОМИНИКАНСКИЯ ОРДЕН. Католиче-
ският монашески орден е осно-
ван от испанеца св. Доминик де 
Гусман (на снимката) през XIII 
в. Известен е и като Орден на 
проповедниците или Песовете 
на Бога. Основните му цели са 
проповядване на Евангелието, 
образование и научна дейност, 
мисионерство, борба срещу 
ересите. Доминиканци са мно-
го от средновековните мислители и учени - Тома 
Аквински, Алберт Велики, Томазо Кампанела, Фра 
Бартоломео.

1856 - РАЖДА СЕ ФРАНК БИЛИНГС КЕ-
ЛОГ, АМЕРИКАНСКИ ПОЛИТИК И ДИПЛОМАТ 
(УМИРА 1937 Г.). Служи 
като държавен секретар 
на САЩ от 1925 до 1929 
г. Заедно с министъра 
на външните работи на 
Франция Аристид Бриан 
съставя пакта “Келог-
Бриан”, договор за отказ-
ване от войната като средство на държавната 
политика. За него Келог е удостоен с ордена на По-
четния легион и Нобелова награда за мир за 1929 г.

1858 - РАЖДА СЕ ДЖАКОМО ПУЧИНИ, ИТА-
ЛИАНСКИ ОПЕРЕН КОМПОЗИТОР (УМИРА 1924 
Г.). Цялото му име е Джакомо 
Антонио Доменико Микеле Се-
кондо Мария Пучини. Автор е 
на оперите “Бохеми”, “Тоска”, 
“Мадам Бътерфлай” и “Ту-
рандот”. Той е последният от 
плеядата италиански оперни 
композитори, започваща през 
ХVII в. с Клаудио Монтеверди и преминаваща през 
Джоакино Росини и Джузепе Верди.

1936 - УМИРА НИКОЛАЙ ОСТРОВСКИ, СЪ-
ВЕТСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1904 Г.). 
Известен е най-вече с романа “Как 
се каляваше стоманата”. Книгата 
е изключително популярна в СССР, 
а главният герой Павел Корчагин 
става прототип на новия съвет-
ски човек. През 1935 г. Островски 
започва да пише романа “Родени 
от бурята”, но успява да завърши 
само първата глава.

1938 - ПЪРВИ ОПИТ ЗА РАЗБИВАНЕ НА АТОМ-
НОТО ЯДРО. Направен 
е от немския физико-
химик Ото Хан (1879-
1968). Хан е един от 
основоположниците на 
радиационната химия. 
През 1944 г. получава 
Нобелова награда за хи-
мия за откритието на ядреното делене (при урана). 
Неговите занимания и открития променят из осно-
ви живота на човечеството, давайки в ръцете му 
ключа за използване на ядрената енергия - атомна-
та бомба и ядрените реактори.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

въх, уби ма!
  �

Мая ЙОВАНОВСКА

има сектори, в кои-
то с десетилетия нищо, 
ама нищо не помръдва. 
макар постоянно да се 
демострира учудване от 
неизменно негативното 
мнение и отношение на 
потребителите. как пък 
не се стопиха тия про-
словути 12 млрд. евро, 
както беше изчислено в 
началото на века, че са 
необходими за инвести-

ции в обновяване и по-
добряване на вик-секто-
ра. как пък не намаляха 
тия митични загуби на 
вода от средно близо 60 
на сто за страната?! или 
може би са се “стопили” 
до към 55%? Срам! ко-
хорти от министри пов-
тарят едни и същи кон-
статации, които не водат 
до никаква промяна.

другият неизменен 
фактор през годините е 
постоянното поскъпване 
на водата. да, предстои 
ни ново само след дни. 
Жителите на 37 града 
ще бъдат “зарадвани” 
със средно с 15% по-
скъпа вода. Според из-
численията на кевр за 8 
дружества се предвижда 
поскъпване с под 10%. 
рекордьори по скок са 
в Берковица - с 80%, и 
Сливен - с 40,7%. Най-

флапиращи обаче ще 
бъдат цените, въпреки 
по-ниския процент на 
увеличение, други 10 
“щастливци”. в разград 
водата ще струва 6,08 
лв. за кубик като това е 
и най-високата цена в 
цялата страна. в Силист-
ра, русе, варна, Шумен, 
Смолян, търговище, 
Стара Загора, Хасково 
тя ще минава 5 лв. на 
кубик. в 11 града хората 
ще плащат е между 4 и 5 
лв. като това е най-масо-
вият диапазон.

У нас вдигането на це-
ните винаги се обосновава 
и разрешава от кевр на 
база обещани и записани в 
плановете на дружествата 
бъдещи инвестции. Оказ-
ва се, че предстоящото, 
доста солено поскъпване 
пък било, защото сега се 
отразявали вече направе-

ни инвестиции! въх, уби 
ма!

При тези неизменно 
огромни загуби и нали-
чието на населени мес-
та, в които продължава 
хората да остават без 
вода или водата е с лошо 
качество, нещо много 
неефективни се оказ-
ват тези инвестиции. У 
нас цените по никакъв 
начин не са обвързвани 
с изпълнението на по-
казателите за качество 
и на инвестиционните 
програми на вик опера-
торите, освен на хартия. 
впрочем този път освен 
традиционните подпи-
ски срещу предстоящо-
то поскъпване, имаме 
нов феномен - жалби от 
граждани до омбудсмана 
преди още да е започна-
ло самото увеличение. 
това не е ли знак?

самозабравяне
  �

Любо КОЛьОВСКИ

Най-циничното пред-
ложение за промени в 
конституцията! депу-
татите гласуват само за 
себе си, за своя модел, за 
своята реализация като 
единствени, за своята де-
монстрация за самодоста-
тъчност.

едно от останалите в 
сянката на важните неща 
предложение е: да оста-
нат депутати и по време 
на изборите! Гласуват да 
контролират онези, кои-
то организират изборите 
фактически, в момент, в 

който те ще бъдат и кан-
дидат-депутати. Гласуват 
за своето гарантирано, 
богоизбрано положение 
спрямо всички останали 
кандидат-депутати!

Под формата на демон-
страция за необходимост 
от контрол на служебното 
правителство, всъщност 
се нарушават равните 
права на гражданите да 
участват равноправно и 
законно в изборите като 
евентуални избраници. 
Само за уточнение – слу-
жебното правителство е 
без контрол само 2 месе-
ца. След това започва та-
къв масов контрол, че чак 
ни бяха омръзнали. 

Не е лошо някой да 
извади от протоколите в 
парламента колко пита-
ния и колко пъти са били 
„на контрол” служебните 
министри в парламента. 
Почти съм сигурен, че 
за месеците на работа на 
служебните правителства, 

особено последните, „кон-
тролната функция” на пар-
ламентаристите бе много-
кратно надхвърляща тази 
спрямо редовен кабинет.

въпросите, които сто-
ят пред този текст в бъде-
щата конституция са:

- ще бъдат ли ограни-
чени действащите депута-
ти да участват в изборите 
като кандидат-депутати?

- ще имат ли право на 
политически изказвания 
от трибуната на НС и не е 
ли това политическа аги-
тация по време на избори, 
при това безплатна?

- ако си определят 
право на отпуск, за да 
участват в изборите, как-
во ще стане ако повече от 
половината са кандидат-
депутати?

- ако кандидат-депутат 
е председателят на парла-
мента, кога и как ще се из-
бере нов председател?

- ако са в отпуск - това 
платен или неплатен от-

пуск ще е?
- ще имат ли право да 

ползват всичките си при-
вилегии на депутати в 
ситуация, в която са кан-
дидат-депутати?

въпросите са стотици 
и... всъщност всички пре-
пращат към самозабравя-
нето на тези хора, влезли 
в парламента, с тяхното 
демонстрирано чувство 
за самодостатъчност и 
липса на каквато и да е 
правна мисъл.

С този текст дори 
надминаха уставите на 
търговските дружества и 
организации, когато няма 
никаква законова пролука 
за нов избор или промяна.

От всички абсурдни 
промени, тази е най-ци-
ничната! Защото в нея се 
демонстрира истинската 
теза „Няма да допуснем 
никой друг! Само ние! За-
винаги!”

Фейсбук
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Юлия КУЛИНСКА 

Повечето от вас са чували за кот-
ката на Шрьодингер. това е фолклор-
ното име на парадоксален мисловен 
експеримент от един от големите 
авторитети в квантовата физика ер-
вин Шрьодингер. Неговата “котка”, 
затворена в черната кутия на кван-
това система, взривява разума с въз-
можността да е едновременно жива 
и мъртва до момента, в който не се 
намеси наблюдател, който да реши 
състоянието й. така и с нашенските 
избори и изборно законодателство...

За две години в страната се про-
ведоха седем предизборни вота - пет 
за парламентарни и по един за пре-
зидент и за местна власт. скандалите 
около правилата за гласуване обаче 
не стихват във времето и често бяха 
в основата на политическата ретори-
ка в кампаниите. основните спорове 
се заформят около начините на гла-
суване с хартия или с вашини. това е 
оказа хроничен проблем. от приема-
нето на изборния кодекс през 2014 г. 
до днес са правени 

74 поправки 
като в голямата си част те са въвеж-
дани стихийно непосредствено пре-
ди избори.

През последните 10 години из-
борите у нас се наблюдават от ор-
ганизацията за сигурност и сътруд-
ничество в европа(оссе). това е и 
институцията, която задава добрите 
стандарти за наблюдение на вотове-
те. 

организацията е най-голямата 
световна междуправителствена ор-
ганизация в областта на сигурността. 
тя е основана на 1 август 1975 г. в 
нея участват общо 57 държави от ев-
ропа и саЩ, канада и държави от 
общността на независимите държа-
ви (оНд). седалищата на оссе се 
намират във виена, австрия и вар-
шава.

оссе публикува шест оконча-
телни доклада, съдържащи общо 

162 препоръки 
като около 35 от тях засягат повта-
рящи се проблеми. това са препоръ-
ките, чието изпълнение би намалило 
системни недостатъци в ключови 
сфери на изборния процес в Бълга-
рия. съобразяването с тези препоръ-
ки ще спомогне за синхронизиране-
то на изборните правила в страната 
с добрите международни изборни 
практики.

водеща препоръка в последните 
доклади на оссе е да бъде осигу-
рена “стабилност на електоралната 
рамка”, което е  принцип, дефини-
ран от венецианската комисия. той 
гласи, че ако бъдат предприемани 
съществени промени в изборното 

законодателство, те трябва да се 
случват поне година преди съответ-
ните избори и вследствие на широки 
консултации със заинтересованите 
страни и гражданското общество. в 
противен случай, се 

подкопава доверието 
в изборния процес, независимо дали 
дадена поправка го подобрява или 
не, показва анализ на институт за 
развитие на публичната среда.  

Припомняме, че препоръките на 
оссе нямат задължителен характер 

и това позволява те да бъдат негли-
жирани при липсата на политическа 
воля. Пренебрегването им обаче 
може да доведе до разминаване с ос-
новни положения в международно-
то право, което е в противоречие с 
организирането на изборния процес 
по честен и свободен начин.

Липсата на ангажираност от 
страна на парламентарните партии 
за по-голяма синхронизация на из-
борните правила с международните 
стандарти повдига множество въ-
проси.

Изборите у нас като 
Котката на Шрьодингер
ОССЕ съзря повтарящи се 
проблеми във вотовете

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ЦИК през погледа на наблюдателите
Работата на ЦИК е внимателно анализи-

рана в докладите на ОССЕ. Според една от 
препоръките комисията трябва да публикува 
протоколите от заседанията и протокол-

ните решения своевременно. Практиката 
за изключване на микрофоните по време на 
заседанията трябва да бъде ограниченa само 
до определени обстоятелства и да почива на 
основателни причини. Законодателството у 
нас задължава ЦИК да излъчва в цялост всички свои засе-

дания, но Комисията нарушава закона, включително чрез 
Правилника за организацията на дейността си. Тя е приела с 
подзаконова наредба, че позволява сама на себе си да обявява 
закрити заседания. 
ЦИК трябва да анализира и да разгледа причината за високия 
брой на недействителни бюлетини, е друга съществена препо-

ръка на ОССЕ. Проблемът с високия брой недействителни бю-

летини вълнува от години българското общество и е предмет 
на оспорвани дебати. Той е особено актуален след завръщане-

то на хартиената бюлетина като начин за гласуване. В по-

следните местни избори, анализ на  Институт за 
развитие на публичната среда показа, че 15,5% от 
бюлетините на гласувалите за общински съветни-

ци в страната са недействителни. Въпреки това 
е налице систематичен отказ от страна на ЦИК 
публично да бъдат отворени изборните книжа, 
за да се анализират причините за огромния брой 
недействителни бюлетини.  
Изборната администрация може да отговори 

и на друга препоръка, без това да изисква законови промени. 
Става въпрос за частта, в която се препоръчват “допълни-

телни усилия, които да позволят на наблюдателите да просле-

дяват напълно процеса на обработка на данни”. В момента 
наблюдателите нямат реален достъп, позволяващ пълноценно 
проследяване на обработката на протоколите в районните и 
общинските избирателни комисии.  
Международните наблюдатели подчертават, че за да се 
осигури последователно прилагане на изборните процедури 
е необходимо да се разработи подробна и стандартизирана 
програма за обучение за всички членове на СИК.

Изводите
анализът на препоръките на международните наблюдатели  може да се 

направи по различни критерии, посочват от институт за развитие на публич-
ната среда.  

Например дали дадена препоръка се повтаря в последните 10 години и така 
директно посочва системен проблем. може да се разглеждат и изискваните 
последващи действия за въвеждането на конкретна препоръка - законодател-
ни промени или административни мерки. Не на последно място е полезно и да 
се очертаят институциите, за които се отнасят съответните препоръки - Цик, 
съвет за електронни медии, сметна палата и др.  

Продължаващата липса на ангажираност от партиите и Цик за привеж-
дане на изборния процес в съответствие с международното право и практи-
ка, обаче очертава много по-съществен проблем. На преден план се показва 
отсъствието на политическа воля и експертен потенциал за оптимизация на 
функционирането на изборната система.

Да се позволи  
прякото оспорване  
на резултатите 

 
в доклада на оссе многократно се посоч-

ва, че законът трябва да бъде изменен и да се 
позволи прякото оспорване на изборните ре-
зултати на различните нива. в препоръките се 
казва, че са необходими ефективни механизми 
за прякото и индивидуално съдебно обжалва-
не на резултатите на изборите, което според 
международното право е ключов механизъм 
за гарантиране на легитимност на излъчената 
с избори власт.

държавите - членки на оссе са поели ан-
гажимент в тази насока, ратифицирайки ко-
пенхагенския документ, съгласявайки се, че 
всеки ще има ефективни средства за правна 
защита от административни решения, така че 
да бъдат гарантирани основополагащите права 
и правната неприкосновеност. 

у нас окончателните изборни резултати се 
обявяват оэициално от Цик, чиито представи-
тели са квоти на парламентарните формации. 
На пръв поглед изборният кодекс предвижда 
възможност за оспорване на резултатите по 
съдебен ред. разпоредбите в това отношение 
обаче са изключително рестриктивни. Напри-
мер гражданите и независимите наблюдатели 
нямат възможност за обжалване. такова право 
имат само преките участници във вота.

При избори за Нс възможността за обжал-
ване на резултатите е още по-ограничаваща - 
дори участниците в изборите не могат пряко да 
търсят съдебен контрол за възможни наруше-
ния. Потенциални жалби, вследствие на които 
може да се сезира кс зависят от благоволени-
ето на една пета от народните представители, 
президента, министерския съвет, върховния 
касационен съд, върховния административен 
съд или главния прокурор.

сред повтарящите се препоръки, изисква-
щи промяна в правната рамка, е тази, свързана 
с по-добрата защита на правата на жалбопо-
дателите. те трябва да бъдат информирани за 
времето на заседанията, да бъдат изслушвани 
пред изборната комисия и да получават копие 
от решението, включително и от протоколни-
те решения. При добра воля от страна на Цик 
обаче е възможно тази препоръка да се изпъл-
нява и без промени в изборния кодекс. 

международните наблюдатели препоръч-
ва още  избирателните комисии да разглеж-
дат жалбите по начин, предписан от закона и 
да прилагат закона по последователен начин. 
Цик пък трябва да установи стандартни опе-
ративни процедури за процеса на жалбите и 
обжалванията на всички нива на изборната 
администрацияф. За подобряването на част 
от процеса на обжалване са нужни единствено 
промени в добрата воля и организационните 
умения на изборната администрация. 

една от най-важните гаранции за честност-
та и за доверието в изборния процес е възмож-
ността за съдебна проверка и оспорване на ре-
зултатите от всички граждани и участници при 
наличие на съмнение за нередности. 
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на днешния ден - 20 де-
кември, преди 80 години, през 
далечната вече 1943 година в 
търговищкото село Ястребино 
се разиграва една трагедия, из-
пълнена с безсмислен садизъм 
и жестокост и която не може да 
не разтрепери човешко сърце.

тузлушкият край е блокиран 
от войска, полиция и жандарме-
рия, които провеждат операция 
под кодовото име “омуртаг”. 
Целта е да се разгроми омур-
тагския партизански отряд.

в село Ястребино действа 
втора картечна рота на 19-ти 
пехотен полк от Шумен, с ко-
мандир подпоручик Йорданов. 
той имал заповед от команди-
ра на полка, полковник Атана-
сов, да ликвидира близките на 
участниците в организираното 
тогава в страната партизанско 
движение.

Йорданов събира роднините 
на нелегалните - няколко цели 
семейства, и ги нарежда на пло-
щада. Подкарват ги извън насе-
леното място и на една поляна 
Йорданов на място издава устна 
заповед за разстрел на жените и 
децата, заедно с мъжете и ста-
рците. 

Екзекуцията  
е изпълнена

разстреляни на място са 18 
души, сред които шест невръст-
ни и невинни  деца.

иван - на 9 г.,  надежда - 
на 12 г., димитринка - на 11 г., 
близначките Ценка и Цветан-
ка - на 13 г. и най-мъничкият - 
Стойне, едва навършил 7. 

разстрелът командвал фелд-
фебел-школникът никола ма-
ринов, а подпоручик Йорданов 
след това доубивал с пистоле-
та си тези, които били все още 
били живи. Закопават телата в 
плитък гроб. на другата нощ 
войници с камион отиват на 
местопрестъплението, изравят 
убитите, товарят ги, закарват ги 
към село долна Златица, струп-
ват ги на клада и ги изгарят. За 
да не остане следа от злодеяни-
ето. 

През март 1944 г. депутат от 
омуртаг подготвил питане по 
т.нар. “инцидент”, но “въпросът 
бил ликвидиран благополучно” 
от подполк. киров. изобщо - 
всичко, което трябва, е ликви-
дирано благополучно. 

разстреляните невръстни 
деца са наречени Шестте ястре-
бинчета и днес се навършват 80 
години от чудовищното прес-
тъпление, отнело живота им, а 
името на техния убиец и днес 
е на паметника на жертвите от 

народния съд и днес!
десетки години оттогава, в 

моя роден край и в цяла Бълга-
рия хиляди хора свеждат глави 
в памет на тези невръстни дечи-
ца - най-потресаващата жертва 
на фашизма у нас, най-необяс-
нимото зверство в близката ни 
история.

в последните години обаче 
и особено в последните дни, 
сме свидетели на не по-малко 
чудовищно престъпление - опи-
ти да се игнорира тази трагедия 
в историята ни. Сред десетилет-
ните  усилия да се отрече фаши-
зма в България и съответно - ан-
тифашистката съпротива, има 
много примери на откровена 
неграмотност, на осъзнато фал-
шифициране на историята, на 
безскрупулни идеологически 
мародери. и това е разбираемо 
- когато си немощен и невнятен 
да предложиш нещо ново, тряб-
ва всячески да громиш минало-
то, без значение какво от него.

но да кажеш, както се про-
изнесе преди две години една 
световно неизвестна изследо-
вателка, че цитирам “децата в 
Ястребино са убити от партиза-
ните, наричани шумкари”, е не 
просто лъжа - 

това е цинизъм  
и е нечовешко

към този хор на късогледи-
те, безпаметните и човеконена-
вистни същества в последните 

дни се включиха и висши пред-
ставители на сегашната власт 
- като министър тагарев, който 
не позволи участието на почет-
на рота курсанти и военен духов  
оркестър в честването, опреде-
ляйки събитието като спорно 
и което нито един министър 
преди него не си позволи да на-
прави. областният управител 
на област търговище изрази 
странна позиция с откровено 
заблуждаваща информация.

и това под диктовката на 
народен представител от ПП-
дБ, представляваща област 
търговище, която няма дори 
емоционална връзка с региона, 
но която достойно се  постара 
да опорочи честването. и която 
като жена и майка не разбирам!  

всички те явно привърже-
ници на тезата, че да -  децата 
са избити, но то е защото роди-
телите им били партизани и за-
това всъщност са виновни явно 
те - родителите!

ние от БСП изобщо няма да 
спорим с тях, защото с открове-
ни национални предатели не се 
спори! но ги питаме - след като 
оправдавате убийството на деца 
с идеите и разбиранията на тех-
ните родители, днес ще продъл-
жите ли да раздавате правосъ-
дие срещу децата на днешните 
ви идеологически противници? 
След като режете глави от па-
метниците - как ще продъл-
жите? ето затова казваме - не 
на вас, а на всички българи, че 

това е фашизъм!
впрочем, на 17 декември 

2020 г., Генералната асамблея 
на оон прие резолюция “Про-
тив съвременната героизация 
на нацизма и фашизма”. внесе-
на от русия. Приета със 120 гла-
са. Против са украйна и САЩ. 
България и целият еС гласуват  
“въздържал се”.

ние от БСП твърдим, че 
убийството на 6 деца не би мог-
ло да е спорно! и това чества-
не не е спорно! могат да бъдат 
спорни идеологии, но детската 
смърт не е спорна. Шест не-
винни душички са си отишли, 
не разбирайки защо! нито една 
идеология в този свят и  нито 
една държавна политика не 
може да оправдава убийството 
на деца, защото те са невинни 
по презумпция! Защото  

човеколюбието  
е по-висша ценност 

от всяка идеология или власт!
всички, родените преди 

80-те години, знаем история-
та на Шестте ястребинчета. А 
родените след това дори не са 
я чували, заради мълчанието 
на учебниците за този период 
в историята ни. на тези, които 
по покана на мон, извършиха 
това осакатяване ще кажем - ко-
гато не познаваме историята си, 
със сигурност ще я повторим. 
изтриването на историята не я 
променя. Забравянето на исто-

рията не я освобождава. исто-
рията не изчезва, когато е заб-
равена. тя остава там, където е 
и се повтаря.

историята трябва да се пом-
ни, а не да се пренаписва, а още 
по-малко да се реже с флекс!  
колкото и да се стремим да ста-
нем други, правим ли това - не 
просто губим фактите, но и чо-
вешката си съвест!

вчера, ние от БСП, заедно с 
граждани от общините Антоно-
во, Попово, търговище, омур-
таг, Павликени, от Шумен, 
русе, разград и велико търново 
и дори борческо Панагюрище за 
поредна година сведохме глави 
и се смълчахме пред паметника 
в с.Ястребино.

Защото паметниците не са 
само за загиналите, те са и за 
нас, живите. и варварското им 
рушене е рушене на хилядолет-
ната ни история като нация.

Защото демонтажът им е 
демонтаж на националната ни 
памет.

ние, от БСП, винаги ще 
почитаме паметта на Шестте 
ястребинчета, защото е необ-
ходимо всеки път да  въcтaвaме 
cpeщy нecпpaвeдливocттa, 
cpeщy paздeлeниeтo и oмpaзaтa, 
?oитo тpaйнo и целенасочено ce 
нacтaниха в oбщecтвoтo ни.

Историята помни 
Ястребино!

За да не се съмняваме - има-
ло ли е фашизъм в България!

А ние винаги ще припомня-
ме за :

иван на 9 г., надежда (12 г.); 
димитринка (11 г.), близначки-
те Ценка и Цветанка (13 г.), и 
най-мъничкият Стойне - едва 
навършил своите 7.

те са ШеСтте ЯСтре-
БинчетА!

Бог да даде покой на душите 
им.

А на нас, като общество 
и като нация -  необходимата 
мъдрост, 80 години по-късно, 
да научим уроците си от мина-
лото!

БСП: 

Историята трябва да се помни, не 
да се пренаписва и реже с флекс
 Убийството на деца не е спорно, министър Тагарев - 
помним и почитаме Шестте ястребинчета

 Декларация от името на парламентарната група 
на „БСП за България”, прочетена от народния 
представител Йорданка Георгиева
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Бойка АСИОВА

Снимката на ирландския 
благородник пиърс о`махони 
с неговите чуваници не ми 
дава мира отдавна. трийсе-
тина момченца, облечени в 
дебърска носия. мъжът, из-
висил снага над тях - също. 
Сираци от илинденско-пре-
ображенското въстание, за 
които създава сиропиталище 
“Св. патрик” в София през 
януари 1904 г. дошъл в роди-
ната ни, за да почерпи опит от 
организаторите на национал-
но-освободителната револю-
ция, попада на потушен бунт. 
Среща се лице в лице с най-
невинните жертви - деца.

Заминах за дъблин по 
покана на мариян аданов, 
председател на БокЦи - 
Български образователен и 
културен център в ирландия. 
Намерих кипяща от живот 
българска общност. Среща с 
деца и родители, преподава-
тели... Съдби различни, при-
чини да са далеч от родина-
та различни, всекидневие на 
емигранти - различно. Съна-
родници. 

предстоеше да видим 
къде е гробът на татко ма-
хони, както са го наричали 
неговите чуваници от Бъл-
гария. историята е дълга и 
вълнуваща. всъщност, от-
давна пътувам към нея и я 
разказах в романа “Роден на 
великден”, 2020 г., изд. “жа-
нет 45”. през съдбата на моя 

герой Филип, или както го е 
наричала баба му Наш Липе, 
оживяват несметните жерт-
ви на тази колкото жестока, 
кървава, огнена част от бъл-
гарската история, толкова и 
светла. илинден-преображе-
ние, 1903 г. е мечта за наци-
онална свобода. Стремеж за 
връщане на земите, останали 
под турско робство и след Ру-
ско-турската освободителна 
война. илинден е копнеж за 
майка България. въстаници-
те са отивали на явна смърт, 
решени, че си струва.

На гробището в двора на 
малка красива, с искрящи 
стъклописи черква ни чакаха 
развълнувани хора. първият, 

който ме разплака: “аз съм 
ефтим. Нося името на дядо 
си, ефтим п. иванов от с. 
велика, община Царево”. и 
посочи мъжа от фотография-
та в книгата ми. Беше дошъл 
с 86-годишния си баща, с очи 
плувнали в сълзи. до тях - 
възрастна дама родственица 
кръвна Ann-Marie Ivano昀昀. 

Ребека! друга гранка от 
онази снимка. Разбрах, че те 
са намерили свои братовчеди 
или деца на други побащими 
във варна - диана Градева и 
еленко Градев. може пък до 
тези имена да стигне моят 
разказ. Ще съм благодарна, 
ако се обадят.

мъж, който държеше ро-
мана ми, каза, че книгата му 
е изпратена от велинград. Я! 
Шеймъс Шортал съм - боже 
мой, виждам пред себе си съ-
автора заедно с мария Спасо-
ва на двуезичната документал-
ната книга “пиърс о`махони 
- един ирландец в България”. 
до края на срещата и сетне, 
както е редно, в един пъб, този 
човек не се отлепи от мен. 

документалист по призвание, 
убеден, че още има какво да се 
научи. и благодарен, че него-
вият труд е хванал място.

Годината е 1915, чувани-
ците, пораснали, са хванали 
всеки своя път в живота. Си-
ропиталището е закрито. 

до гроба на махони е и 
този на съпругата му алис. 
тя умира в България. Съпру-
гът пожелава останките й да 
бъдат закарани в родината 
му и помолил за надгробен 
камък от България. Харе-
сал си един. видях го. тук в 
дъблин. от ония надгробия, 
върху които времето отдавна 
е заличило името на притежа-
теля. Няма и следи от селище 
наоколо. Светият синод раз-
решава. прочее, Българската 
Църква всякак подкрепя де-
лото на татко махони.

към паметника му в дъ-
блин през 2010 г. е прибавена 
мраморна плоча с благодар-
ствен надпис от българския 
народ. инициативата е на 
българския посланик тогава 
Нп емил Ялнъзов.

Дъблин - една жадувана среща

Корица на книгата  
“Роден на Великден”

Татко Махони и побащими

Снимки нели Стойчева и личен архив

86-годишният син на Евтим Иванов от с. Велика

Снимка за спомен с родственици на ирландския благодетел Пиърс О`Махони и неговите чуваници
Тринити колидж, където е учил  
героят от “Роден на Великден”

Пътуване към паметта
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n Господин Пеев, на кон-
церт през декември със Со-
фийската филхармония и 
Филхармония “Пионер” под 
наслов “Рамо до рамо” бяхте 
солист на Концертино за ци-
гулка и оркестър от Параш-
кев Хаджиев. Изпълнихте го 
с новата Ви цигулка, сътво-
рена от известния майстор 
лютиер Владимир Тилев.

- За първи път изпълнявам 
това произведение на сцена. 
всеки инструменталист има 
различни неща, които търси 
като звук и като усещане, до-

като свири на инструмента. За 
три години съм свирил на над 
10 инструмента, изработени от 
владо. но последната цигулка, 
която взех, много ми допадна 
като вибрация, като усещане 
в ръцете. Атестат за мен е, ко-

гато ми е приятен контактът с 
инструмента, звукът му и леко-

тата, с която свиря.
n Обикновено родители-

те дават в ръцете на децата 
си музикален инструмент 
още на 5-6 години. Вие сте 
започнал да свирите на 11-го-
дишна възраст.

- не бих казал, че едно  
11-годишно дете е “престаря-

ло”. в много случаи децата, ко-

ито започват да свирят твърде 
рано, нямат личната амбиция 
и желание да работят, и при 
тях прогресът е много по-ба-

вен. когато човек започне в  
съзнателна възраст, по собстве-

но желание, да прави нещо, с 
подходящия учител, скорост-

та и темповете на развитие са 
двойни и тройни, и след пет го-

дини няма никаква разлика.
n А как избрахте цигул-

ката?
- И до ден днешен се чудя... 

не бях най-големият ценител 
на класическа музика. Баща 
ми се е занимавал с акордеон, с 
фолклорни ансамбли, с танцо-

ви състави, но никога този вид 
музикална култура и интерес 
не е доминирал у дома. една 
нощ, когато бях на 10 години, 
сънувах, че свиря на цигулка 
и разказах на майка ми. тя ми-

слеше, че сънувам и бълнувам. 

но аз продължих да настоявам 
ден след ден. И накрая роди-

телите ми подариха цигулка 
за рождения ден, мислейки, 
че с това ще приключат моите 
интереси. Започнах да свиря 
сам, но разбрах, че така няма 
да стане и че искам да уча ци-

гулка. тогава те повярваха, че 
желанието ми е сериозно, и ме 
подкрепиха.

n Още като ученик сте 
започнал да се явявате на 
конкурси и да ги печелите.  
С какво участието в подоб-
ни съревнования допринася 
за развитието на един млад 
изпълнител?

- С това, че има целенасо-

чена подготовка за конкрет-

но събитие. в училище може 
да имаш 1-2 продукции през 
годината, да свириш пред ро-

дители, в един почти затворен 
малък кръг. Ако си по-изявен, 
най-много да свириш на някой 
патронен празник или честване 
в концертна зала. Отивайки на 
конкурс, често попадаш в друг 
град, срещаш се с връстници 
от други училища, сверяваш 
докъде си стигнал не само на 
локално ниво. Освен това тру-

паш техника. Подготвяйки се 
за конкурс, минаваш много 
технически материал, пиеси, 
концерти. когато имаш по-
чести изяви, свикваш да бъдеш 
на сцена и да не преживяваш 
стрес при всяко излизане пред 
публика.

n Имал сте късмет да 
участвате в майсторски 
класове на знаменити музи-
канти. Какво дават такива 
срещи отблизо с виртуозни и 
опитни изпълнители?

- При майсторските класове 
с много голям интерес има кра-

тък конкурс, чрез който сами-

ят преподавател подбира кои 
ще бъдат активни участници в 
неговия клас и кои - само слу-

шатели. на подобен тип май-

сторски класове може да нау-

чиш и някои “занаятчийски” 
тайни. но в по-голяма степен 
за мен е важен контактът с тези 
хора, които са вдъхновяващи. 
Стремежът да постигнеш то-

ва, което те могат, помага за 
развитието ти. напоследък 
забелязвам, че има студенти, 
които ходят, по-скоро за да за-

пишат тези имена в CV-то си. 
А в развитието им след това 
не виждам активна работа над 
бележките, дадени на майстор-

ския клас. най-често тези голе-

ми музиканти идват за концерт 
за няколко дни, отделят часове 
от времето си, за да работят с 
ученици и студенти, и идеята е 
да има смисъл от това.

n Още като студент сте 
станал част от Камерния 
ансамбъл “Софийски соли-
сти” - авторитетна школа 
за камерно музициране, в кой-
то свирите и до днес.

- да, това е може би най-
трудният формат на струнния 
оркестър. За сравнение мога 
да дам симфоничния оркес-

тър, където отделните групи 
инструменти са с много по-го-

ляма численост. И в момента, 
в който една група от 10 или 
повече  първи цигулки засви-

ри, смесването на звука става 
много по-лесно и много от 
несъвършенствата не дости-

гат изобщо до слуха. докато в 
този формат - 4 първи и 4 вто-

ри цигулки, фактурата е много 
прозрачна и трудно се постига 
съвършенство, иска се много 
работа, ансамблова култура и 
музикална чувствителност.

n Каква е отговорността 
да свирите премиерно нови 
съвременни произведения?

- когато изпълняваш пре-

миера, често си привилегиро-

ван да имаш контакт с живия 
автор. това е, бих казал, дълъг 
процес, при който имаш чести 
срещи с композитора, обсъж-

дате много неща, усещаш духа 
на този човек, виждаш изказа 
му, как се отнася към всичко. 
Отговорността е много голя-

ма и все пак имаш шанса да 
си първият, който ще сложи 
интерпретаторския си печат 
върху едно изцяло ново про-

изведение.
n А предизвикателство-

то да изпълнявате известни 
и популярни творби от кла-

сиката, свирени през години-
те от редица виртуози?

- Има много редакции на 
едно произведение, но ако все-

ки изпълни по един и същи на-

чин написаното в нотите, къде 
е инвенцията! тук е ролята на 
изпълнителя - да има много ви-

сок естетски вкус, да знае къде 
е границата, какво може да си 
позволи в интерпретацията на 
произведението, за да го из-
пълни по свой начин. мисля, 
че човек трябва да бъде като 
дете - да има много голям ин-

терес към това, което прави, да 
слуша, да търси, да открива, да 
не влиза в рутина, да запази лю-

бопитството до края на живота 
си. в някои професии е много 
важно да не губиш чистотата 
на детето - така да се впечатля-

ваш и на 60 години.
n От една година сте 

щатен преподавател в Му-
зикалната академия с пълен 
клас студенти. Продължава 
ли да бъде голям броят на 
желаещите да учат класи-
ческа музика?

- За да съм напълно откро-

вен, отговорът ще е отрицате-

лен. вината не е в музиката 
като изкуство, а по-скоро в от-

ношението на голяма част от 
обществото и законотворците 
у нас. За жалост виждам как от 
много хора се гледа с насмеш-

ка на професиите, свързани с 
изкуството - художник, бале-

тист, музикант... десетилетия 
назад във времето много по-
често е можело да срещнеш 
човек, който работи съвсем 
различна професия, но от дете 
свири на инструмент. И го 
прави не за да стане професио-

нален музикант, а за собствено 
удоволствие и развитие. във 
варна, моя роден град, в кора-

бостроителния завод е имало 
симфоничен оркестър от ра-

ботещите в него. Представяте 
ли си сега в една фирма да има 
такава формация?...

n Може би не са мно-
го младите хора, които в 
днешно време биха избрали 
професията музикант, осо-
бено при ниското заплащане 
на този труд.

- дълго време в процеса 
на обучение не съм се замис-

лял какви финансови средства 
може да ми донесе професия-

та, защото много я обичам. но 
докато държавата ликвидира 
сектор, който не смята за ва-

жен, докато дава 0,4 процента 
за култура, няма как да иска 
резултати. в тази област резул-

татите не идват за една година, 
за жалост. доколкото съм се 
информирал, понеже не съм 

живял в тези времена, Людми-

ла Живкова е имала афинитет 
към всякакъв вид изкуство и 
култура и е направила доста 
градивни неща в тази област. 
но всичко, изградено на база-

та само на един човек (дори с 
многото възможности на целия 
политически апарат), няма осо-

бени шансове в дългосрочно 
бъдеще. в настоящето ставаме 
свидетели, за съжаление, на 
постепенното унищожаване на 
културата в държавата и в сър-

цата на хората. Градивното е 
много по-трудно от разрухата.

n Често Ви канят като 
солист оркестри в други гра-
дове. Как те успяват да под-
държат високо равнище на 
изпълнителското изкуство и 
активен концертен живот?

- в много от случаите това 
се дължи абсолютно на лична 
инициатива и борба на даден 
човек или група хора. Голяма-

та беда, не само в културата, 
са делегираните бюджети, ко-

ито превръщат важни сектори 
в пазари, търсейки начин да 
се издържат.

n Свирил сте на големи 
сцени в чужбина. Какво е 
отношението на държава-
та в други страни към изку-
ството, културата, образо-
ванието?

- в държавите от далечния 
изток например, постоянно ка-

нят преподаватели по изкуства 
от европа. възпитават още от 
малки децата в отношение към 
културата. Бил съм в села в 
Япония, в които има прекрас-

ни концертни зали с перфектна 
акустика. това възпитание е 
в основата и на западноевро-

пейското образование - неза-

висимо каква е основната ти 
специалност, някакъв вид из-
куство съпровожда обучението 
ти. това трябва да е държавна 
политика, а не да се разчита на 
лична инициатива и еднократ-

ни акции. музикалната култу-

ра трябва дълбоко да залегне 
в образованието, за да има 
нравствени плодове в бъдеще 
като цяло в социума. но за да 
не завършваме толкова песи-

мистично, държа да отбележа, 
че постоянно се натъквам и 
на хора с чудесно възпитание 
и отношение към всичко що е 
култура. Има прекрасни сту-

денти и ученици в музикал-

ната академия и музикалните 
училища. мисля, че трябва да 
се фокусираме и над всичко 
добро, което е около нас. 

Пожелавам на читателите 
ви Светли празници и много 
здраве през наближаващата 
2024 година!

СТОИМЕН ПЕЕВ:

СТОИМЕН ПЕЕВ е роден през 1988 г. във Варна. Взима първите си уроци по цигулка на 11-годишна 
възраст. След година е приет в НУИ “Добри Христов” в класа на Румяна Колева. Средното си 
образование завършва в класа на Антоанета Илиева. Завършва НМА “Проф. Панчо Владигеров” 
в класа на именитата цигуларка и педагог проф. Гинка Гичкова. В периода на следването печели 
награди от академични и международни конкурси, участва в майсторски класове на професорите 
Ифра Нийман, Минчо Минчев, Кшищоф Веркшин, Ян Талих, Йозеф Рисин, Естер Хафнер, Стефан 
Камиларов. От 2011 г. е концертмайстор в Камерния ансамбъл “Софийски солисти”. Солист е на 
редица оркестри в страната и чужбина. Има множество записи в БНР и многократни излъчвания 
по БНТ. От 2014 до 2022 г. е първи цигулар на квартет “София” при Софийската филхармония. 
През 2022 г. защитава докторска дисертация в НМА “Проф. Панчо Владигеров”, а от 2023 г. 
 е главен асистент и преподава в катедра “Струнни инструменти”.
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Човек трябва да 
запази любопитството 

до края на живота си
нужно е музикалната култура дълбоко да залегне в 

образованието, за да има нравствени плодове в бъдеще 
като цяло в социума, казва младият цигулар и преподавател
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Не е изключено да попад-

нете в странни ситуа-

ции. Не обвинявайте ком-

пютрите.

Доста сте ангажирани, 
на вас разчитат много 
хора и трябва добре да се 
организирате.

Смело ще изразите прин-

ципната си позиция по 
важна тема. Очаква ви 
приятна изненада.

Зависите от действията 
и парите на други, а това 
силно ви изнервя. Този пе-

риод ще премине.

Неуморими сте, когато 
си наумите нещо. Ще във-

лечете хората около себе 
си в хубава авантюра.

Днес не сте в настроение 
за работа, но в същото 
време имате нужда от 
пари. Действайте.

Бъдете отворени за кон-

структивни идеи и пред-

ложения. Ще получите 
вест от далечен приятел. 

С присъствието си съ-

буждате противоречиви 
чувства и настроения, 
смирете се малко.

Не губете скъпоценно 
време в разговори по те-

лефона с хора, случайно 
сетили се за вас.

Ще имате повод да 
помислите за начина,  
по който употребявате 
сред ствата си.

Ще се наложи, освен 
време, да отделите и из-
вестни средства, за да 
осъществите идеите си.

Ще сте бодри и ще имате 
желание за работа. Но 
вече ви обзема и настрое-

нието на празниците.

овеН

православен календар

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов 
 

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев

11.00 култура.Бг - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич  

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории 
13.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/
14.00 телепазарен прозорец 
14.15 “Бу-Бум - дългият път към 

дома” - аним. филм 
14.45 “рошко” - аним. филм 
14.50 “Звезден прах” - тв филм /21 

и 22 епизод/ 
15.45 телепазарен прозорец 
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
16.55 България в 60 минути с ма-

риана векилска
18.00 по света и у нас 
18.20 още от деня - коментарно 

предаване 
18.45 спорт тото 
19.00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас
20.45 спортни новини 
21.00 вечерното шоу с георги 

любенов 
22.00 “любов в окови 2” - тв филм 

/18 епизод/ 
23.00 по света и у нас
23.25 “под прикритие 5” - тв филм 

/6 епизод/ (16)  
00.25 светът и ние /п/ 
00.50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/

02.25 култура.Бг - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/ 

03.25 “Звезден прах” - тв филм /21 
и 22 епизод/п/ 

04.05 олтарите на България
04.25 по света и у нас /п от 20.00 ч./

06.00 “тази сутрин” - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 “преди обед” - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 “комиците и приятели” - ко-
медийно шоу /п./

13.30 “Златно момче” - сериал, 
еп.4 /п./

15.00 “мрежа от лъжи” - сериал, 
с.1, еп.59

16.00 “доктор Чудо” - сериал, с.2, 
еп.31

17.00 bTV новините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
Билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 “мис таен агент 2: въоръ-
жена и прекрасна” - коме-
дия, екшън, криминален

22.20 “жива мишена” - сериал, 
еп.9

23.20 bTV новините - късна еми-
сия

23.55 “по средата” - сериал, с.4, 
еп.8-10

01.10 “като на кино” - предаване 
за кино

01.20 “прокуратура Чикаго” - се-
риал, еп.9

02.10 bTV новините /п./
02.50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 “вкусът на България” - кули-
нарно предаване с водеща 
мария жекова

05.20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 “Здравей, България” - су-
трешен блок

09.30 “на кафе” - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 “наследство”а(премиера) - 

сериен филм
13.30 “свободна да избира” (пре-

миера) - сериал
15.00 “не ме оставяй” (премиера) 

- сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу
17.00 “семейни войни” - телеви-

зионна игра
18.00 “сделка или не” (премиера) 

- телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 “Черешката на тортата” 

(нов сезон) - риалити
21.00 “алея на славата” (пре-

миера) - сериал, сезон 1, 
финал

22.00 “Хавай 5-0” - сериал, се-
зон 8

23.00 новините на NOVA
23.30 “военни престъпления: лос 

анджелис” - сериал, сезон 
10

00.30 “ФБр: най-издирваните” - 
сериал, сезон 1

01.20 “специален отряд: лайп-
циг” (премиера) - сериал, 
сезон 20

02.00 “дъщерята на посланика” - 
сериен филм

03.40 “ти разкажи, Черно море” - 
сериен филм

05.20 “пресечна точка” - публи-
цистично шоу /п/

10.00 кардиограма

11.00 EuroTV Shop

11.30 Шоуто на мавриков

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 евродикоФ

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 Честно казано

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 памет без давност

00.30 Шесто чувство

02.30 EuroTV Shop

03.30 кардиограма

04.30 Честно казано

06.30 делници

скръбна вест

мили мамо и татко, обичаме ви и ви помним! 

                Семейство Първанови 

въЗпоМEНаНИе
29 годИНИ 18 годИНИ 

без                   и                   без

костадИН
аНгелов 

гУлев

МарИйка
георгИева

гУлева

Юлиания се отказала от богат 
и безгрижен живот и с цената на 
ужасни страдания защитила вяра-
та си в бога

св. Юлиания била дъщеря на 
знатни и богати родители езичници, 
които живеели във витиния (мала 
азия) в края на III век. още малка тя 
била сгодена за един момък на име 
елевсий, също така от знатен род и 
езичник. като пораснала, тя имала 
случай да се просвети чрез вярата 
в истинския Бог и се убояла да свър-
же съдбата си с идолопоклонник. 
Затова, когато дошло време да се 
омъжи, заявила на елевсия, че ако 
той не повярва в Христа, комуто тя 
служи, да си търси друга годеница. 
като съобщил за това на родителите 
на Юлиания, елевсий заедно с тях я 
убеждавал да се отрече от вярата в 
разпнатия Христос, но нищо не било 
в състояние да склони младата хрис-
тиянка да отстъпи от тогова, комуто 
тя се предала безвъзвратно.

разгневен до крайност от това, 
което му се показвало като непонят-

на упоритост от страна на Юлиания, 
баща й се отнесъл към нея със звер-
ска жестокост. Безпощадно я бил и 
най-после пребита, я дал да я съди 
елевсий, който в това време бил уп-
равител. Зарадвал се той отначало 
на възможността да отмъсти на от-
хвърлилата го годеница, но като на-
блюдавал необикновената й красота, 
елевсий отново започнал да я моли 
да се свърже с него, като обещавал 
никога да не я принуждава да се по-
кланя на езическите богове.

нито молби, нито най-безчовечни 
изтезания не могли да победят не-
устрашимата изповедница на името 
Христово. сърцето на мъченицата 
горяло от пламенна молитва и тя с 
неземна утеха превъзмогвала телес-
ната болка. 

поразен от свръхестествената 
сила, с която мъченицата понасяла 
изпитанията, превишаващи човеш-
ките сили, народът славел Бога на 
Юлиания и въодушевен от възторг, 
изповядал Христа, едничкия истин-
ски Бог.

по време на страданията на Юли-

ания повярвали около 630 души. 
всички те били посечени с меч, като 
приели по такъв начин кръщение 
чрез своята кръв. най-после и Юли-
ания била обезглавена. това станало 
към 290 г. тялото й било погребано 
от християните и над гроба й била по-
строена църква.

Църквата почита на 21 декември св. мчца Юлиания и пострадали с нея 500 мъже и 130 жени в никомидия
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отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 246

водоравно:
"Риголето". Мустафа. Колет. Троха. Зир. Живак. 

Ирино /Йосиро/. Сган. Бон. Грива. нарта. Бар. Ориса. 
Сала. "Асара". Макадам. Омоними. Ги Тис. Ра. Орли. 
Рарог. Хит. Килии. Килер. Буре. Кик. Матев /Павел/. 
Сусам. Пот. Балон. Парана. Шамар. Ревер. Полицай. 
Дякон. Пи. Мумия. либия. Печ. Дипол. Перон. Дарк /
Мирей/. Ун. цанев /Стефан/. Каска. Мис. лирик. Бан-
ти /Гуидо/. Коран. Карти. николов /Богдан/. Банде-
рол. новозагорка. Кеа. Пасаван. Стандарт.

отвЕСно:
Вики Баум. Икономи. Ирина. Говор. Оолит. лупус. 

Кос. Колан. Анрик /Жак/. Шимон /Тавик/. Кова /Албер-
то/. лек. Осили. Бацил. лолов /Васил/. Пет. "Грами". 
Мамая. цироза. Ирири. Калай. Параван. Мотриса. 
Ритор. ленин /Владимир/. Рива /луиджи/. Гилен /ни-
колас/. Дирек. Бос. Емона. Минев /Красимир/. Рябов 
/Яков/. Карт. Ухо. Сатир. Пекин. Банка. Оса. накит. 
Савоя. Кардан. Салас /Хосе Марсело/. Бурен. Данте 
/Алигиери/. Разград. Хусар. Пастирка. "ФИАТ". "Ари-
ран". Перки. Оер /Брис/. Варна. Математичка. Плат.
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четвъртък
21 декември

ТРОПС
16 

Футбол
по Диема спорт 2
22.00 Кристъл Палас - брайтън

по макс спорт 2
20.00 Кадис - Реал С
22.30 Майорка - осасуна

по макс спорт 4
20.00 бетис - Жирона
22.30 Алавес - Реал М

по евроспорт 1
СКи
18.30 и 21.30 СК в Куршевел 
(слалом, мъже)

по макс спорт 1
Волейбол
21.30 лубе Чивитанова - 
ЧЗу Прага

по макс спорт 3
21.45 Реал М - Партизан

Гледайте

тотален раздор настана 
между шефа на Левски Наско 
Сираков и организираните фе-
нове. Насрочената за вчера сре-
ща между двата лагера на “Ге-
рена” така и не се състоя.

Причината е недопускането 
на медии по време на разгово-
рите и нежеланието на фенове-
те да излъчат представители, а 
да има по-широк обхват за кон-
структивни идеи и действия.

Шефовете на Левски искаха 
срещата да бъде с малко хора, 
като се оправдаха, че стадионът 
е зазимен и няма топли поме-
щения. От своя страна привър-

жениците предложиха сами да 
наемат и платят зала на друго 
място в София, за да може по-
вече от тях да присъстват. От 
“Герена” обаче не се съгласиха 
и пожелаха сбирката да бъде из-
лъчвана по клубната телевизия, 
но да няма медии, които да за-
дават неудобни въпроси.

вчера в 10.30 ч., за когато 
беше анонсирана срещата, пред 
касите на ст. “Георги Аспару-
хов” се събраха близо стотина 
запалянковци. След 30-минут-
но чакане обаче стана ясно, че 
всичко пропада.

Срещата беше организира-

на, след като двете страни от-
правиха различни предложения. 
На 13 декември няколко фен-
ски организации поискаха да 
се видят със собственика, като 
заявиха, че “ще е културно без 
събличане и рекет”, след като 
Сираков ги беше обвинил, че го 
притискат да им даде клуба.

впоследствие беше поста-
вен катинар на вратата, която 
води към офисите на Сираков и 
Боримиров.

“С това, което правите, не 
заслужавате да останете и една 
минута повече. Отдавна тряб-
ваше да сте си тръгнали. какво 

слагате катинар, все едно си ми-
слите, че не можем да влезем”, 
закани се лидерът на фракцията 
“София Запад” Любомир кос-
тадинов-младежа.

имаше и нецензурни скан-
дирания към собственика, ко-
гото феновете наричат раев. 
Около час по-късно ултрасите 
се разотидоха.

“доколкото зависи от мен, 
среща във формата, в който те 
предлагат, няма да се проведе 
нито сега, нито в друг момент. 
Приключваме със срещите на 
тъмно. това е вредно и грешно, 
казвам го на фона на 20-годишен 

опит. извадили сме си поуките, 
признаваме си грешките, че сме 
се съгласявали на подобни сре-
щи”, каза димитър костадинов 
от “Левски на левскарите”.

“каква сума прибира мажо-
ритарят и членове на неговото 
семейство от компанията-спон-
сор, докато клубът трупа мили-
онни задължения? и дали това 
не е конфликт на интереси?”, 
запита костадинов. колегите 
му допълниха, че битката не е 
срещу Сираков, а да има про-
зрачност и промяна в управле-
нието. в момента легендата бил 
в “зависимости”.

Александър везенков ще 
се бори с Новак джокович за 
Спортист №1 на Балканите. 
Баскетболистът и грация-
та Боряна калейн влязоха в 
топ 10 на юбилейното 50-о 
издание на анкетата на БтА. 
в традиционното допитване 
участват националните аген-

ции на страните от региона.
везенков игра финал в 

евролигата и беше избран 
за №1 на турнира. След това 
той отиде в НБА.

калейн спечели златото в 
индивидуалния многобой на 
европейското, както и заслу-
жи световната и европейска-

та отборна титла с България.
в десетката влязоха още 

ивана Шпанович (Сърб, лека 
атлетика), мелиса варгас 
(тур, волейбол), милтиадис 
тентоглу (Гър, лека атлети-
ка), Никола Йокич (Сърб, 
баскетбол), Симона радиш 
(рум, гребане), Франческо 

Баная (ит, мотоциклетизъм) 
и джанмарко тамбери (ит, 
лека атлетика).

За първи път във вота 
бяха включени агенциите 
АНСА (ит), кНА (кип) и 
косовапрес (косово).

Победителят ще бъде 
обявен следващата седмица.

Снимка БТа

оформилият резултата бернардо Силва (вляво) очаква пас от Джак Грийлиш, 
който се бори за топката с вратаря на урава Редс Шусаку Нишикава

Берое събра 11 650 лв.  
за Петър Хубчев

Берое събра 11 650 лв. за Петър Хубчев. Футболният 
спец се бори с левкемия, а парите вече са му дарени, за да 
продължи лечението му. Сумата е събрана на благотворите-
лен търг, който клубът обяви. С лични дарения се включиха 
и бивши футболисти като мартин камбуров, иво иванов, 
Пламен крумов и владимир Зафиров.

“На 20 ноември стартирахме по идея на нашата фенка 
елена Янкова и със събрани от нея фланелки на любимия 
отбор. месец по-късно е време да дадем отчет. 11 650 лв. са 
събраните средства, които вече са по сметката на Хубчев. 
8500 лв. от тях дойдоха от търговете. 2030 лв. бяха събрани 
от продажбата на специалните бели фланелки с надпис “в 
подкрепа на Хубчев”. 1120 лв. са дарените средства”, обя-
виха заралии.

БФС глоби ЦСКА  
 с 21 000 лв.

БФС не показа милост към ЦСкА след ексцесиите на 
мача с Лудогорец (0:1). двубоят, който бе прощален за 
“Българска армия” и завърши с драматичен успех за гос-
тите, беше изпълнен с прекъсвания заради пиротехника. 
в края му имаше грозни сцени и опити за саморазправа с 
представители на гостите. Съборени бяха рекламни пана, а 
треньорът на вратарите на Лудогорец Здравко Здравков се 
озова на земята, след като бе ударен.

дисциплинарната комисия глоби “червените” общо с 21 
300 лв., като Лудогорец и феновете му не са направили нито 
едно провинение.

Най-голямата санкция за “червените” е заради изстреля-
ни ракети - 4000 лв. По 3000 лв. са глобите за факли, бом-
бички и нецензурни скандирания.

Сираков се скри  
от фенове и медии
Срещата на собственика  
с левскарите на „Герена” пропадна

манчестър Сити се класира на фи-
нал на Световното клубно първенство. 
в джеда носителят на требъл във фут-
болна европа с лекота победи с 3:0 
шампиона на Азия Урава редс (Яп), 
макар и без липсващата си суперзвез-
да ерлинг Холанд в атака. За титлата 
“гражданите” ще спорят с Флуминензе 
(Браз), който е актуален шампион на 
копа Либертадорес. Битката е утре от 
20.00 часа на ст. “крал Абдула”.

в 1/2-финала автогол на мариус 
Хейбротен в добавеното време на пър-
вата част даде аванс на Сити, а набързо 
след почивката матео ковачич (52) и 
Бернардо Силва (59) решиха всичко.

Ако отборът на Пеп Гуардиола вди-
гне купата, това ще е пети трофей за 
него в рамките на календарната година 
след тези от Шампионската лига, ви-
сшата лига, ФА къп и Суперкупата на 
европа.

Везенков се бори с Джокович за №1 на Балканите

Ман Сити на финал на Световното клубно


